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Vážení čtenáři,

příští číslo
Homéru vyjde
12. ledna 2024.
Vaše redakce

BIO SENIOR
MOST – Maxi kino Kosmos 

promítne 19. prosince od 14 ho-
din české drama „Bratři“ režisé-
ra Tomáše Mašína. Film (nejen 
pro seniory) pojednává o ozbro-
jeném útěku skupiny bratří Ma-
šínů z  Československa do Zá-
padního Berlína v  říjnu 1953. 
Vstupné 80 Kč.

VARHANNÍ  
KONCERT

MOST – V kostele Nanebe-
vzetí Panny Marie v  Mostě se 
uskuteční tradiční vánoční var-
hanní koncert. Vstupenky bu-
de možné zakoupit v  poklad-
ně kostela dne 26. prosince  od 
16 hodin.

POSEZENÍ 
V KNIHOVNĚ

LITVÍNOV -  Městská 
knihovna zve 20. prosince od 
13 do 18 hodin na Vánoční jar-
mark. Připraven je oblíbený 
svařák a pohodové předvánoč-
ní posezení. Přijďte si odpoči-
nout ve vánočním shonu, a tře-
ba si i odnesete malý dáreček 
pod stromeček.  Vstup zdarma.

HUDEBNÍ VÁNOCE V LITVÍNOVĚ  JAKO NIKDY PŘEDTÍM

VILÉM VEVERKA
 TRIOPLUS

CITADELA LITVÍNOV
18. 12. 2023 | 19.00

www.citadela-litvinov.cz

Na úvod koncertu vystoupí nejlepší studenti ZUŠ Litvínov

Ladislav
Zibura

8. ledna 2024 
od 18 hodin
Citadela Litvínov

Více na straně 7

Proslov (ne)vánoční 
Vážení a milí,
vydání Homéru, které právě teď držíte v ruce, je letos po-

slední. Na krátký čas si společně dáme informační půst, aby-
chom se mohli věnovat tomu, co je v této době nejdůležitější 
především. Než se tak stane, chci Vám všem, kteří našemu po-
čínání dáváte smysl, poděkovat za přízeň a za podporu. Za tu 
čtenářskou i obchodně partnerskou, bez které noviny prostě 
vydávat nejde. Homéru se to daří už šestadvacet let, a i kdy-
by pověstný čert na koze jezdil, budeme se snažit být tu pro 
vás dál. 

S vydáváním Homéru souvisí záležitost, o které nebylo ně-
jaký čas možné mluvit. Vzpomínáte na sloupek „Území sto-
vek dobyto“, ve kterém jsme pustili uzdu korektnosti a popsa-
li situaci ve stovkách takovou, jaká tam je? Pak vězte, že člá-
nek  plný pravdy měl zajímavé pokračování. Jakási neziskovka 
v jakési Praze měla z tohoto sloupku bolení břicha a šéfredak-
torku za něj udala policii. Ostatně, proč ne, když k práská-
ní, pardon, nahlašování závadových jevů nabádá občany sám 
ministr od vnitra. Tak se tedy stalo, že sloupek řešila kriminál-
ní policie. Pan ministr sice 17. listopadu říkal, že díky demo-
kracii, kterou tu máme, můžeme psát i říkat, co chceme a nic 
se nám nestane. Nicméně, u výslechu jsem prostě byla. Ona 
ta realita, pane ministře, je jaksi někde jinde. Nakonec to ale 
na té naší policii dobře dopadlo a psát prý můžu dál. Z této 
události vyplývají dva závěry: Jednak jsme „trefili svini přímo 
na komoru“ a za druhé, sdělením pana ministra si člověk ne-
může být až tak jistý. Když je ale cosi ve vzduchu, něco pro-
vokativního občas napsat musím, i kdybych židli na krimi-
nální policii měla zahřát znova. A neziskovka, ta ať jde tře-
ba … do Brusele!

Moji milí, užijte si vánoční kvas a nechť Vám Pán Bůh 
zdraví a vlastní názor zachovati ráčí!

Skvělé svátky i dny po nich
Pavlína Borovská, šéfredaktorka
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Cena tepla 2024

KOMOŘANY - Teplár-
na Komořany  stano-
vila cenu tepla pro 
příští rok na 847 Kč/
GJ. Důvodem na-
výšení o 151 Kč za 
gigajoule  jsou prý 
především rostoucí 
vstupní náklady na 
výrobu a distribuci 
tepelné energie, ná-
růstem ceny emis-
ních povolenek, zvýšením sazby DPH, ale také neposkytnutím přislí-
bené podpory ze strany státu.

Podle Severočeské teplárenské zůstává centrální zásobování tep-
lem navzdory nepříznivým okolnostem v oblasti energetiky a teplá-
renství ekonomicky výhodným zdrojem vytápění. „Prohlášení vlá-
dy z ledna 2022 deklarovalo ochranu centrálního zásobování teplem, 
narovnání podmínek na trhu a možnost využití prostředků v Moder-
nizačním fondu na kompenzaci dopadů energetické krize. Stejně tak 
důvěra v připravované formy státní podpory zákazníkům v tepláren-
ství nás vedla k rozhodnutí navyšovat cenu tepla v předchozích letech 
pouze minimálně. Bohužel zůstalo pouze u slibů, ničeho konkrétní-
ho jsme se jako teplárny nedočkaly,“ uvedl Petr Horák, ředitel spo-
lečnosti Severočeská teplárenská, která zajišťuje dodávky tepla do 
Mostu a Litvínova, a dodává: „I po vynucené úpravě ceny patří však 
dálkové vytápění z Komořan mezi nejlevnější v ČR. Oproti alterna-
tivním zdrojům je naší další výhodou volba paliva, ze kterého bude-
me teplo vyrábět.“

V případě teplárny ovlivňují konečné ceny tepla i emisní povolen-
ky. Příští rok nebude zdroj navíc moci nárokovat příspěvek na vy-
sokoúčinnou kombinovanou výrobu elektřiny a tepla, který ještě do 
roku 2022 nezanedbatelně dotoval příjmovou část rozpočtu. Cenu  
ovlivní také zvýšení DPH  z 10  na 12 procent. „Naší prioritou je na-
prostá spolehlivost a bezpečnost dodávek tepelné energie. V teplárně 
Komořany proto pokračujeme s naplňováním naší vize ‚Teplo 2050‘. 
Ta představuje soubor kroků pro dlouhodobé zajištění bezpečné výro-
by tepla s minimálním dopadem na životní prostředí. Proces moderni-
zace provozu si vyžádá investice ve vyšších jednotkách miliard korun 
a  umožní nám zachovat cenu tepla na dostupné úrovni a nezávislou 
pouze na jednom zdroji paliva,“ dodal generální ředitel United Ener-
gy Milan Boháček.                                                                                          (nov)

www.homerlive.cz tydenik.homer
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Uzenářství Ježek s. r. o.
www.uzenarstvi-jezek.cz

tel.: 777 934 686 | Dělnická 21, Most - Velebudice

Přijďte na Půlnoční 
MOST – V kostele Nanebevzetí Panny Marie se 24. prosince 

uskuteční tradiční Půlnoční bohoslužba. Půlnoční započne ve 22.30 
hodin.                                                                                                  (nov)

Městská knihovna Most zve na divadlo v kině:

HURVÍNKOVO PŘÁNÍ
záznam divadelního představení

SOBOTA 16. 12. 2023 - 9:30

Městská knihovna Most                   tel.: 476 768 819                      www.knihovnamost.cz

Vstupné 100 Kč.

Být malým klukem Hurvínka nebaví. Musí chodit 
do školy, poslouchat taťuldu, a když ho ještě 
ke všemu nepustí do kina na jeho oblíbený film, 
má toho tak akorát dost. Bloumá nešťastně prázdnou 
pasáží a v tom uslyší písničku starého flašinetáře. 
Kde se tu tak najednou vzal? Kouzelný flašinetář 
mu splní jeho tajné přání - být VELKÝ! 
Bude ale Hurvínek v dospělém těle opravdu 
tak šťastný, jak si myslel? Dozvíte se v pohádce 
z Divadla Spejbla a Hurvínka.

Záznam loutkové pohádky pro děti; 66 minut.

Miniples v hotelu
MOST – V hotelu Cascade se uskuteční 13. ledna „Společenský ve-
čer“. Hlavním hostem je zpěvačka a herečka Eva Burešová.

S Evou Burešovou vystoupí kytarista Kryštof Tomeček a Api 
Rock. Miniples Saturday Nights začíná ve 20 hodin a tradičně končí 
v 01 hodinu ráno. Vstupné za 200 Kč k sezení a za 150 Kč je k zakou-
pení v recepci hotelu Cascade. Tel: 773 689 056.                         (nov)

MOST – Rozpočet města na rok 
2024 je schodkový. Schodek je  
zhruba 257 milionů korun.  

Schodkový rozpočet ne-
má město navržený poprvé. 
Hospodařilo s  ním zpočát-
ku i letos. „Tuto praxi uplat-
ňujeme řadu let. Nakonec stej-
ně rozpočet skončí na nule ne-
bo v  plusu,“ komentoval pri-
mátor Marek Hrvol a dodal: 
„Běžný rozpočet na příští rok je 
ale v plusu, a to ve výši zhruba 
170  milionů korun.“  Schodek 
vykazuje kapitálový rozpočet. 
Jsou to především investice, 
kde činí schodek až 430 milio-
nů korun.  Příjmy kapitálového 
rozpočtu jsou 130 mil. Kč, při-
jaté dotace 289 mil. Kč. Částku 
853 mil. Kč představují pláno-
vané investice. „Investiční část 
rozpočtu je markantně vyšší 
oproti předchozím rokům. Po-

kud bychom sem zahrnuli i Re-
pre, které jsme vyčlenili v  roz-

počtu jako samostatnou kapi-
tolu, budou investice činit ko-

lem miliardy,“ komentoval dále 
Marek Hrvol. Nejnákladněj-
ší investiční akcí příštího ro-
ku budou odborné učebny. Po-
čítá se s částkou okolo 60 mil. 
Kč. Druhou nejdražší akcí bu-
de projekt cyklostezek po vý-
sypkách za 140 mil. Kč „Máme 
připravenou ale i řadu velkých 
investičních akcí, které jsou na-
vázané na dotační prostředky,“ 
uvedl Marek Hrvol. 

Do městského rozpočtu se 
negativně promítne státní kon-
solidační balíček. „Co se tý-
če daňových příjmů do rozpoč-
tu, je těžké situaci predikovat. 
Určitě se negativně promítne 
konsolidační balíček, který bu-
de znamenat ztrátu. Výrazný 
bude také propad příjmů z ha-
zardu. Jedná se o 130 milionů 
korun, které z něj městu  ročně 
plynou a od příštího roku o tyto 
prostředky kvůli změně v záko-
ně přijdeme,“ doplnil primátor. 

Mostečané se pro příští rok 
nemusejí obávat zvýšení da-
ně z nemovitostí. Ta zatím zů-
stává na koeficientu 2, někde 
i nižším - v závislosti na loka-
litě. Daň z nemovitosti se ale 
podle radnice stane příští rok 
velkým tématem. „Zatím jsme 
převzali stávající model. Ne-
byl čas něco měnit a  o 80pro-
centním nárůstu daně z nemo-
vitosti diskutovat. Chápu, že se 
zdražování na lidi hrne ze všech 
stran. Budeme diskutovat, zda 
koeficient upravit tak, aby na-
výšení daně z nemovitosti neby-
lo od 1. 1. 2025 tak dramatic-
ké,“ vysvětlil primátor Hrvol.  

(sol)

Most rozporcoval medvěda
Počítá se s investicemi téměř za miliardu

Nejvýznamnější investice a projekty města 2024   
 � Odborné učebny na 3., 4. a 8. ZŠ - předpoklad cca 60 mil. Kč
 � Dětské skupiny v mateřinkách - 14 mil. Kč
 � Rekonstrukce mostu Rico - realizace po Mostecké slavnosti 
 � Rekonstrukce autobusového nádraží -  cca 40 mil. Kč. 
 � Cyklostezky po výsypkách - cca 140 mil.Kč. 
 � Modernizace svítidel za úsporná LED, včetně výměny stožárů - cca 30 mil.Kč. 
 � Nové multifunkční hřiště na Šibeníku, vedle skateparku - cca 7 mil. Kč.
 � Dopravní řešení ve Vtelně na Marianě, prodloužení autobusové linky
 � Dokončení restaurace na Hněvíně - otevření nové restaurace se předpokládá 1. květ-
na - 1. června

 � Centrální plovoucí molo na jezeře Most - cca 10 mil. Kč 
 � Dotace pro Charitu Most  na spoluúčast projektu rekonstrukce jednoho z objektů 
mosteckých kasáren a vznik nového Domova Alzheimer - 10 mil. Kč. 

 � Nové hřiště na Benediktu -  cca 7 mil. Kč.
 � Další výkupy bytů a rekonstrukce domů „u tří pávů“- 30 mil. Kč. 
 � Vyhlídka na hradě Hněvín a nové osvětlení
 � Rekonstrukce dalších autobusových zastávek

Největší investicí, která se spustí příští rok, je vybudování nové cyklostezky po výsypkách za 140 milionů.  
(Foto: Václav Novotný)

Druhá nejvyšší investice z rozpočtu na rok 2024 půjde do škol na vybudování odborných učeben.

Divadlo se sice nedávno re-
konstruovalo zvenku, ale nyní 
ho čekají úpravy uvnitř. „Plá-
nujeme rozsáhlou rekonstruk-
ci elektroinstalace a určitě si di-

vadlo zaslouží také nové soci-
ální zázemí,“ uznal náměstek 
primátora Václav Zahradní-
ček. Připravuje se také studie 
na nové oplocení divadla. „Vy-

užila by se plocha před Jaltou. 
Vymýšlíme  kultivovanou formu 
oplocení a uzavření areálu tak, 
aby zde vznikl další prostor. Ten  
by se mohl využívat například 
pro letní hraní, jako  miniscé-
na. Uvidíme, jak to bude prove-
ditelné, protože je zde množství 

inženýrských sítí,“ prozradil zá-
měry, které má město s  Roz-
máněm, Václav Zahradníček. 
Uzavřením areálu Rozmáňa by 
se podle něj předešlo častému 
vandalství a poškozování ma-
jetku.     

(sol)

divadlo rozmanitostí se možná „uzavře“ 
MOST - Město má velké plány i s Divadlem rozmanitostí.  Připravuje 
se studie na jeho oplocení.

Jisté však je, že objekt měst-
ské knihovny zůstane zachovaný. 
Prodej ani demolice prý nehro-
zí. „Nejvíce jsme nakloněni tomu, 
aby zde zůstaly zachovány součas-
né provozy, studio Ponte records, 

MiniMost, Martin Špoula a celý 
tento ‚creative space‘. V úvahu při-
chází spousta aktivit našich umě-
leckých škol, které mají nedosta-
tečnou kapacitu, i když jsou pro-
jekty na jejich rozšíření,“ nastí-

nil primátor Marek Hrvol. Podle 
radnice by byla současná knihov-
na ideální jako detašované praco-
viště. V  současné době se navíc 
v knihovně zvažuje využití jedno-
ho z prostorů pro kreativní umě-
ní - Art Point.  Nabízí se i další 
možnosti. Například přestěhová-
ní vedlejší ZUŠ Moskevská. To 
v případě, že by se město dohod-

lo s ministerstvem spravedlnosti, 
které má zájem právě o tento ob-
jekt sousedící se soudní budovou. 
„Jsou to zatím jen úvahy. Ještě bu-
de dost prostoru k diskusi. Jedno-
značně by ale měla knihovna slou-
žit tomuto druhu účelu a ubírat se 
tímto směrem. Měla by být mul-
tikulturním centrem,“ dodal pri-
mátor.                                           (sol) 

Jaký osud čeká objekt knihovny?
MOST – Jaký osud stihne stávající Městskou knihovnu v Mostě, až 
se přestěhuje do Repre? Tuto otázku si pokládají mnozí Mostečané 
i komunální politici. 
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Ředitel Městského 
divadla v Mostě Vác-
lav Hofmann, kte-
rý je zároveň mos-
teckým zastupitelem, 
končí na vedoucí po-
zici k 30. červnu. Na-
hradí ho režisér Filip 
Nuckolls. „Radní se 
seznámili s  prezenta-
cí pana režiséra Filipa Nuckollse, 
který při městském divadle fungu-
je. Odborná část divadelníků včet-

ně Václava Hofman-
na ho doporučila jako 
vhodného kandidá-
ta,“ informoval mo-
stecký primátor Ma-
rek Hrvol. Připustil, 
že město zvažovalo 
vyhlášení výběrové-
ho řízení. „Bylo nám 
ale doporučeno, že Fi-

lip Nu ckolls je skutečně v kultur-
ním prostředí velká persona,“ do-
dal primátor. 

Stávající ředitel Vác-
lav Hofmann končí  na 
vlastní žádost. „Pan Ho-
fmann zůstane ve funkci 
do 30. 6. 2024. Krátce na 
to oslaví významné jubile-
um 70 let, a i to byl důvod 
jeho odchodu od divadla. 
Tuto informaci jsme měli 
již delší dobu a čtyři měsí-
ce jsme hledali nového ná-
stupce, což se nám, věřím, 
podařilo,“ podotkl Marek 
Hrvol. S  odstoupením 
Václava Hofmanna z po-
zice ředitele a zároveň ta-
ké prvního jednatele společnos-
ti dojde k personálním změnám 
i na dalších pozicích. Z  funk-
ce druhého jednatele společnos-
ti odejde Jiří Kraus a nahradí 
ho primátor Marek Hrvol. „Po-
žádal mě o to, alespoň dočasně, 
pan Nuckolls. Vrátíme se tak zpět 
k  modelu, když byl primátorem 
Jan Paparega, který rovněž zastá-
val funkci druhého jednatele di-
vadla. Uměleckým šéfem divadla, 
kterým je nyní Jiří Rumpík, se rov-
něž stane Filip Nuckolls. V  době 
jeho nepřítomnosti ho bude zastu-

povat režisér a herec Jiří Kraus,“ 
komentoval primátor Hrvol.    

Václav Hofmann byl v  čele 
Městského divadla v Mostě s ma-
lými přestávkami zhruba 40 let. 
„Počítáme, že z  divadelního pro-
storu úplně nezmizí, ale bude tu 
řekněme na bázi poradce či kon-
zultanta. Ve vedení divadla byl té-
měř 40 let s krátkými přestávka-
mi. V roce 2014 se  zpět navrátil 
do funkce, což byl jeho comeback 
po deseti letech,“ připomněl ještě 
Marek Hrvol. 

(sol)

Mostecké divadlo povede nový ředitel
MOST – Městské divadlo v Mostě čekají příští rok významné perso-
nální změny na vedoucích postech. Po několika desítkách let končí 
ve funkci ředitele divadla Václav Hofmann.      

Režisér Filip Nuckolls se narodil v roce 1979 v Ústí nad 
Orlicí. Mezi lety 1997 a 2004 studoval režii činoherního 
divadla na pražské DAMU. V roce 2002 se stal kmenovým 
režisérem pražského Divadelního spolku Kašpar v Diva-
dle v Celetné. Od roku 2005 byl režisérem a později také 
uměleckým šéfem Činoherního studia v Ústí nad Labem. 
Pod jeho vedením divadlo slavilo velkou řadu umělec-
kých úspěchů, ale v závěru jeho působení došlo k tla-
kům na ukončení činnosti divadla. Krátce poté, co za 
Nuckollsova přispění divadlo obhájilo svoji pozici, ode-
šel v roce 2014  na „volnou nohu“. 

Filip Nuckolls

Václav Hofmann

Co si myslíte o povinném 
zveřejňování výše platů, které 
chce do zákoníku práce začle-
nit Brusel?

Pokud se týká první otázky,  
digitální identita má, zjednodu-
šeně řečeno, sloužit k digitální-
mu  prokázání nebo ověření to-
tožnosti občana. Je to ale pou-
ze další nástroj, jak se dostat li-
dem do soukromí.  Podívejme se 
na negativa, která chystané na-
řízení přinese. Díky této meto-
dě bude možné sledovat doslova 
každý náš krok. EU přestává na-
prosto respektovat právo lidí na 
anonymitu, soukromí a svobodu 
a vymýšlí, jak je legálně špehovat 
a mít je pod kontrolou. K digi-
tální identitě evropského obča-
na se vyjadřují negativně i mno-
zí odborníci na ochranu soukro-
mí a kybernetickou bezpečnost. 
Před nevýhodami chystané le-
gislativy varovali evropské úřed-
níky dokonce písemně.

Pokud se týká povinného zve-
řejňování platů, domnívám se, 
že bruselská vláda se snaží od-
poutat pozornost a zlobu od se-
be a přenést ji mezi lidi. Nařízení 
zkomplikuje život firmám a při-

nese  rozbroje na pracovišti. Po-
dle mého názoru se jedná o ab-
surdní nařízení, které nás vra-
cí o třicet let zpátky. Pokud vím, 
tato směrnice by měla začít pla-
tit nejdříve v roce 2025, což mi 
připomíná, že volby do Evrop-
ského parlamentu jsou příští 
rok. V nich mohou občané jas-
ně dát najevo svůj postoj k sou-
časné Evropské unii a vybrat si 
takové zástupce, kteří budou 
mít mandát a hlavně odvahu ří-
kat evropským nesmyslům NE! 
Vzpomeňme na nedávnou hys-
terii s nařízením EU o ochraně 
osobních údajů, tak zvané GD-
PR. Bude mít vůbec ještě nějaký 
význam?                                   (nov)

Zveřejňování platů? Absurdní nařízení!
Ptáte se poslankyně Parlamentu ČR Bereniky Peštové (ANO)

ČR - Evropská unie připravuje jakousi Digitální identitu evropského 
občana a digitální peněženku. O co se jedná? 

Sirény v kině Kosmos 
MOST - Zcela nová zábavná talk show ženských hereček a zpěvaček, 
Sandry Pogodové, Jitky Asterové a Lindy Finkové, přijede 17.  pro-
since v 19 hodin do mosteckého kina Kosmos. Vstupenky jsou již 
v prodeji.

Neotřelý smysl pro humor a vzájemná chuť si ze sebe utahovat 
vás rozhodně pobaví. Pořad je plný šťavnatých vyprávění a histo-
rek ze zákulisí natáčení a divadelního světa. To vše je prošpikované 
šansony a písněmi z muzikálů. Po skončení pořadu následuje  auto-
gramiáda. Vstupenky jsou v prodeji pouze na ticketportal.cz. (nov)

Muzeum vydalo kalendář
MOST – V recepci mosteckého muzea můžete pořídit kalendář Pano-
ráma starého Mostecka 2024.

V kalendáři je třináct historických fotografií z let 1900 – 1960 ze 
sbírek muzea, které byly nově digitalizované. Formát kalendáře, kte-
rý vydalo Oblastní muzeum a galerie v Mostě, je 67x48 cm. Cena 
300 Kč.                                                                                                 (nov)

Pro kočičí opuštěnce
MOST – Zájmové sdružení Most pro kočky pořádá sbírku pro opuš-
těné kočky. Darovací místa najdete v prodejnách Pet Center v mos-
teckém Centralu a v nákupní zóně Velebudická.

Pokud chcete pomoci opuštěným kočkám, stačí přijít do prodej-
ny, zakoupit cokoliv, co kočky potřebují a zboží rovnou ponechat 
v darovacím košíku. Radost udělají konzervy, granule, odblešovací 
spreje, stelivo a podobně. Sbírka potrvá do konce roku.             (nov)

Sandra Pogodová, Linda Finková a Jitka Asterová.

Komedie Můj romantický 
příběh v podání mostecké či-
noherní scény nabízí zábav-
ný pohled na to, jak dnešní li-
dé nad třicet let hledají život-
ní partnery. V prvním dějství 
sledujeme Toma, který nastou-
pí do nové práce. Na podniko-
vém večírku potká Amy, trochu 
popijí, a nakonec spolu skončí 
v posteli. Jenže Tomovi se mno-
hem víc líbí kolegyně Sasha, 
a navíc tak nějak nemůže zapo-
menout na svoji životní lásku 
Alison. Tajně doufá, že se s ním 
Amy rozejde, jenže ta mu mís-
to toho oznámí, že je těhotná.

V druhém dějství se ode-
hrává totéž. Tedy skoro. Divá-

ci nyní děj sledují očima Amy 
a události tak dostávají ji-
né odstíny a významy. A prá-
vě v tomto principu zdvojené 
perspektivy se skrývá kouzlo 
komedie. Příběh Toma a Amy 
vrcholí v překvapivém třetím 
dějství. Diváky v každém pří-
padě čeká inscenace plná hu-
morných situací a slovních ko-
mentářů vhodná pro každého, 
kdo má rád vztahové komedie 
v originálním pojetí. V hlav-
ních rolích se představí Lukáš 
Kofroň a Karolína Herzinová, 
dále hrají Veronika Týcová, Ta-
deáš Horehleď a Eliška Matz-
keová. 

(nov)

Premiéra: totálně romantický příběh

Komedie vypráví o tom, že hledání partnera po třicítce bývá frustrující 
i trapné, ale díky tomu taky dost zábavné.

MOST – Mostecká činohra uvede 15. prosince poslední letošní diva-
delní premiéru. Těšit se můžete na totálně romantický příběh pro 
všechny singles i nesingles. 

Kočičím opuštěncům můžete nadělovat v Pet Centru.



Rekonstrukci tramvajové tra-
ti v úseku z Litvínova do Zá-
luží dokončil Dopravní pod-
nik měst Mostu a Litvínova se 
zpožděním až v  letošním roce. 
Druhá etapa ze Záluží do Mos-
tu je v přípravách. „ Komplika-
ce s rekonstrukcí a s technickým 
stavem mostů na trati je natolik 
významná, že se nejdříve muse-
jí dát dohromady mosty a jejich 
technický stav a poté je možné 
pokračovat ve druhé etapě,“ 
uvedl náměstek primá-
tora Václav Zahradníček. 
V příštím roce město Most, 
potažmo dopravní podnik, 
zvažuje soutěž na projekto-
vou dokumentaci. „Pokud 
půjde vše dobře, s realiza-
cí se počítá až v roce 2025,“ 
upřesnil náměstek. V  sou-
vislosti s  tratí se řeší také 

majetkové vypořádání mostů. 
Řada z  nich totiž nezná vlast-
níka. „Je výhodnější se přihlá-
sit k vlastnictví, a to kvůli získá-
ní dotací. Bez přiznání vlastnic-
kého vztahu dotace totiž nedo-
putuje. Byť některé mosty nejsou 
v majetku města, alespoň z his-
torických podkladů se to nedá 
dohledat, je rozumnější se k  je-
jich vlastnictví přihlásit,“ dopl-
nil Václav Zahradníček.      (sol)

Peníze půjdou na nezbytnou 
údržbu a opravy, ale především 
na platy umělců. „Divadlo je pro 
nás rodinným stříbrem. V příštím 
roce dostane mimořádnou dota-
ci navýšenou zhruba o jedenáct 
milionů,“ uvedl primátor Marek 
Hrvol. Prostředky budou směřo-
vat především na mzdy. „Mzdy 
jsme v  minulosti sice již navyšo-

vali, ale je potřeba odměny dorov-
nat. Přivítali bychom, kdyby se ví-
ce ocenil nadregionální charakter 
mosteckého divadla a do financo-
vání se zapojil i Ústecký kraj. Di-
vadlo tohoto typu tu široko daleko 
není žádné,“ je přesvědčen mos-
tecký primátor.       

Městské prostředky jdou kaž-
doročně také do oprav. „Do diva-

dla investujeme průběžně nemá-
lo prostředků i na opravy a vylep-
šení zázemí,“ připomněl primá-
tor. V posledních letech se v di-
vadle rekonstruovalo například 
sociální zázemí, elektroinstala-
ce, výtahy, scéna či svítidla. In-
stalovalo se také nové ozvuče-
ní, vyměnily se sedačky, realizo-
vala se řada důležitých technic-
kých oprav zařízení včetně opra-
vy střechy. Vzhledem k tomu, že 
objekt pochází z 80. let minulé-

ho století, na pořadu dne je i sa-
nace velkých oken. „Snažíme se 
zhruba rok sehnat projektanta, 
který by byl schopný naprojekto-
vat výměnu prosklené části budo-
vy. Jsou zde velké tepelné úniky, 
protože již okna netěsní. Skla jsou 
poplatná své době. Dnes se už vy-
rábějí skla s trojitou nebo ještě ví-
cevrstvou skelní výplní. Hledáme 
tedy způsob, jak technicky provést 
výměnu,“ dodal  primátor.            

(sol) 

 Dvě náročné investiční ak-
ce má před sebou město Most. 
Jednou z nich  je rekonstrukce 
tramvajové trati v  centru Mos-
tu, od dopravních podniků až 
ke stovkám. Druhou je zavedení 

dynamicky řízených světelných 
křižovatek. „V průběhu projek-
tování rekonstrukce tramvajové 
trati odborníci vyhodnotili, že je 
potřeba tyto dvě akce, spolu s kři-
žovatkami, spojit. Veřejnou za-
kázku proto budeme realizovat 
současně na obě akce. Využijeme 
metodu Design and Build,“ kon-
statoval primátor Marek Hrvol. 
Metoda Desing and Build je stá-
le populárnější stavební meto-

da, kdy jeden dodavatel nebo 
sdružení dodavatelů odpovídá 
za celý průběh projektu od jeho 
návrhu až po dokončení stavby. 
„Je to sice dražší, ale z hlediska 
návazností obou akcí asi jediná 
možnost,“ upozornil primátor. 
Pokud by město začalo s křižo-
vatkami dříve než s rekonstruk-
cí trati, nestíhalo by dodržet ter-
mín zhotovení, a přišlo by tak 
o dotační prostředky. „V příštím 
roce bychom se měli na tyto akce 
připravit projekčně a vysoutěžit 
zhotovitele. V roce 2025 odhadu-
jeme zahájení,“ upřesnil Marek 

Hrvol. Rekonstrukce tramvajo-
vé trati  by měla například snížit 
hlučnost. Nová trať by měla pů-
sobit estetičtěji, zejména zeleň, 
která by se měla na tramvajo-
vém pásu objevit. Počítá se také 
s   úpravou zastávek. Význam-
nou změnou by mělo být  zru-
šení podchodu u stovek a pře-
sun stávající zastávky. „U sto-
vek, kde je současný podchod, by 
měla tramvaj jen projíždět podél 
opěrných zdí, podchod bude zru-
šen a zastávka se přemístí ven,“ 
dodal primátor. 

(sol)

inzerce15. prosince 20234

Zážitkové Studio3
MOST – Studio3 Ponte records nabízí zážitkové dárky v podobě kul-
turních akcí.

Připraven je zajímavý program, který potěší i ty největší kultur-
ní fajnšmekry. Více najdete na  www.pontestudio.cz. Vstupenky lze 
koupit v nahrávacím studiu Ponte records a zarezervovat na tel. 602 
467 736.                                                                                              (nov)

V NABÍDCE 12 DRUHŮ 
STÁČENÝCH VÍN 

VYROBENÝCH V ČR

Najdete nás v hypermarketu
Albert, ulice Velebudická

Slavnostní mše 
MOST – Kostel Nanebevzetí Panny Marie zve 1. ledna od 10 ho-

din na slavnostní mši na počest Matky Boží Panny Marie a k zahá-
jení Nového roku. Mši bude sloužit děkan římskokatolické farnos-
ti Leo Gallas.                                                                                      (nov)

PF 2024

Mimořádná dotace pro divadlo
MOST – Město v příštím roce podpoří městské divadlo více než pa-
desáti miliony korun. 

Trať Záluží - Most 
až napřesrok

MOST – Město Most má před sebou II. etapu rekonstrukce tramvajo-
vé trati mezi Litvínovem a Mostem. 

Tramvaj pojede travnatým pásem
MOST – Město má v plánu rozsáhlou rekonstrukci tramvajové tra-
ti v centru Mostu. Současně  zavede nový systém dynamicky říze-
ných křižovatek. 

Intersport  
Christmas Run 

MOST - Po roce přicházejí 
Vánoce  a s nimi  oblíbený zá-
žitkový běh. V Mostě se letos 
poběží 17. prosince. 

Nebude chybět nezávod-
ní dětský běh na 1 km a běh 
na 5 km. Každé startovné 
pomáhá letos dvěma nada-
cím. V cíli každý získá ko-
vovou medaili s panem Per-
níčkem. V cíli svařák a dob-
roty. Více informací na www.
christmasrun.cz.            (nov)



Mnoho krásných chvil v příjemné atmosféře Vánoc, 

hodně osobních i profesních úspěchů 

a především pevné zdraví v novém roce.

 MUDr. Ondřej Štěrba MUDr. Petr Malý, MBA
 předseda představenstva generální ředitel

zpravodajství 15. prosince 2023 5DALŠÍ ZPRÁVY A ZAJÍMAVOSTI NAJDETE NA WWW.HOMERLIVE.CZ

Semifinálový los Českého 
poháru žen určil mosteckým 
Černým andělům  za soupe-
ře  Handball Club Zlín. Zápas 
se odehraje  20. prosince od 
18 v mostecké sportovní ha-
le. V poločasové přestávce bu-
de mít slavnostní představení 
kniha Petra Sadílka, která  ma-
puje historii házené na Mos-
tecku. 

První zápas v roce 2024 ode-
hrají mostecké házenkářky  
v sobotu 6. ledna na domácí pa-
lubovce, kdy přivítají Sokol Po-
rubu. Ostravský tým se již v le-
tošní sezóně v Mostě představil, 
a to ve čtvrtfinále Českého po-
háru, kdy Černí andělé dokáza-
li vyhrát nad Porubankami po-
měrem 37:27. Utkání startuje 
v 18 hodin.                                    (nov)

Vychází kniha o mostecké házené
MOST – Při zápase Černých andělů  20. prosince představí Petr Sadí-
lek knihu o historii házené na Mostecku. 

Vyhlášená je nová veřejná za-
kázka na realizaci. Obálky by se 
měly odevzdávat do 7. ledna. 
„Repre jsme v rámci rozpočtu na 
příští rok vyčlenili jako samostat-
nou kapitolu, protože nikdo neví, 
jak se zakázka vysoutěží. Pokud se 
podaří uzavřít smlouvu, připraví-
me samostatné financování. Roz-
myslíme si, zda si si vzít úvěr, ne-
bo nikoliv. Bude záležet na časo-
vém čerpání. Je jasné, že se nebu-
de částka na celkovou rekonstruk-
ci čerpat najednou, ale v průběhu 
tří let,“ vysvětlil primátor Marek 
Hrvol. Do rekonstrukce Repre by 
se mělo z města ročně investovat 
kolem 100 až 200 mil. Kč. Měs-
tu se podařilo na Repre získat  již 
první dotační prostředky. Dota-
ce z Národního plánu obnovy či-
ní 235 mil. Kč. Původní předpo-
klad byl kolem 400 mil. Kč.  Měs-
to bude v nejbližší době žádat ta-
ké o další z dotací, a to z Integro-
vaného regionálního operačního 
programu –  ITI. „V tomto pro-

gramu jsou alokovány prostřed-
ky ve výši zhruba 360 milionů ko-
run. Počítáme, že odešleme žádost 
a prostředky získáme. Tyto pro-
středky se mohou krátit poměro-
vě v závislosti na vysoutěžené ceně 
veřejné zakázky,“ doplnila  radní 
Jana Falterová Zudová.

Při vyhlašování první veřej-
né soutěže na rekonstrukci Repre 
v roce 2021 se nabídky pohybo-
valy v rozmezí jedné miliardy ko-
run. Město s odstupem času a po 
polevení hospodářské krize vy-
hlašovalo zakázku nanovo, kdy 
se vysoutěžila cena ve výši zhru-
ba 730 mil. Kč. Již vysoutěženou 
zakázku ale letos zrušil Úřad pro 
ochranu hospodářské soutěže 
kvůli disriminačním a nepřimě-
řeným zadávacím podmínkám. 
Město proto vyhlašovalo zakáz-
ku po úpravě zadávacích pod-
mínek nanovo. Termín pro ode-
vzdání obálek je v prvním ledno-
vém týdnu roku 2024.             

 (sol)

Most má první z dotací 
na rekonstrukci Repre

MOST – Město získalo dotaci 235 mil. Kč na rekonstrukci kulturního 
domu Repre. Se zahájením rekonstrukce se počítá v příštím roce. 

Mnozí si jistě vzpomínáte, že 
nás periodikum  Homér v dub-
nu tohoto roku vyzvalo, aby-
chom reagovali na otázku „Chy-
bí v Mostě veřejné záchod-
ky?“ Drtivá většina reakcí zně-
la: ANO, CHYBÍ! Nedá mi to, 
abych se proto se čtenáři nepo-
dělil se zkušeností z posledních 
týdnů a dnů. Nakupování sice 
není mojí nejoblíbenější činnos-
tí, ale občas musím do Kauflan-
du či Tesca zaskočit. Zhru-
ba před týdnem jsem u vcho-
du potkal dvojici, zřejmě man-
želé,  na kterých bylo na první 
pohled zřejmé, že nejsou domá-
cí. Asi jsem v tom okamžiku vy-
padal jako vstřícný člověk, a tak 
mě oslovili. Jejich  němčina ne-
nesla stopy Bavorska ani Berlí-

na, byla naprosto „čistá“ a sro-
zumitelná. Německy se slušně 
domluvím, a tak jsem je vysle-
chl. Šlo „pouze“ o to, že nerozu-
měli informaci v češtině, jak to-
alety u vstupu do obchodu po-
užít. Vysvětlil jsem a pomohl 
s drobnými. V těch okamžicích 
jsem se styděl za to, že patřím 
k národu, který nedokáže uži-
tí  toalet umožnit rychle (napří-
klad jen po vhození mince, ale 
má ji každý u sebe?), bez po-
nižujícího pobíhání s drobný-
mi, případně „žebráním“ o klí-
če apod. Já se ale pouze nesty-
děl, zvedla se ve mně vlna zloby 
k těm, kteří takto řeší dlouhole-
tý problém v celé naší zemi! Při-
pomenu jeden výrok… „KDYŽ 
SE KRADE V SUPERMATKE-

TU, TAK ZRUŠÍME OBCHOD, 
NEBO POTRESTÁME PACHA-
TELE?“ Pro mě nejsou přijatel-
né ani argumenty typu: Kradou 
se tam háčky a toaletní papír, je 
tam hrozný nepořádek apod. Je 
třetí tisíciletí, obklopuje nás ne-
uvěřitelně rozvinutá technika. 
Copak není možné, abychom si 
s takovým nešvarem nedokáza-
li poradit. Ale to by asi ti „na-
hoře“ museli zvednout své zad-
ky a chtít to řešit. Oni totiž ne-
mají ve svých úřadech a kan-
celářích  tento problém, který 
dokonce považují za okrajový. 
Já se ale stále za tuto „vizitku“ 
naší země stydím a nejsem jis-
tě sám...!

Tom Zálešák, Most

O neodpustitelné ostudě
N apsali jste nám…

MOSTEČTÍ LVI
MOST – MOSTEČTÍ LVI se 16. prosince utkají na domácím le-

dě s HC Letci Letňany. Zápas začíná v 18 hodin na Zimním stadió-
nu v Mostě. První ligové utkání v novém roce odehrají MOSTEČTÍ 
LVI s HC Stadion Cheb 10. ledna od 15 hodin rovněž na domácím 
ledě.                                                                                                    (nov)

Splašené nůžky  
čeká poslední pátrání 

MOST -  Městské divadlo v  Mostě se rozloučí s úspěšnou komedií 
Splašené nůžky v režii Mi-
lana Schejbala. V dernié-
ře představení naposledy 
budete svědky vyšetřová-
ní brutálního zločinu, kte-
rý se odehrál přímo nad 
kadeřnickým salonem!

Staňte se svědky vyšet-
řování brutálního zloči-
nu, který se odehrál pří-
mo nad kadeřnickým sa-
lonem! Kdy a jak k  ně-
mu vlastně došlo? A kdo 
z  přítomných měl k  ně-
mu motiv? Majitel salonu, 
excentrický kadeřník Tony, nebo jeho společnice, mladá kadeřnice 
Barbora? Nebo snad paní Šubrtová, manželka vlivného podnikatele? 
A nebo spáchal vraždu poněkud nevěrohodný obchodník se starožit-
nostmi Eda Lorenc? Řešení tohoto případu přinese v každém přípa-
dě mnoho překvapení pro všechny zúčastněné – pojďte a podílejte se 
na něm spolu s jeho aktéry.                                                             (nov)

Interaktivní komedie, v  níž mají diváci 
nezaměnitelnou úlohu, uvedlo mostec-
ké divadlo na scénu v premiéře v roce 
2017. U diváků se hra těšila velké oblibě.

Kniha bude v prodeji na domácích zápasech ve fanshopu! Cena za kni-
hu je 280 Kč.

Vinotéka Johann W
Vinařství Třebívlice

Otevřeno 
Po-Pá  10-17 hodin 
So-Ne 10-16 hodin 

nebo po předchozí domluvě na 733 532 096
E-shop: eshop.johannw.com

Bílá vína odrůdová, zemská, cuveé bílé,  
červená vína, šumivá a perlivá vína



Nové domky by se v budouc-
nu mohly objevit při jihozápad-
ním okraji Litvínova navazu-
jící na ulice Sklářská a Jandeč-
kova. „Toto místo bylo vybrá-
no pro svoji strategickou polohu 
a možnost efektivního využití 
pro obytné i občanské účely. Vy-
mezení plochy jako smíšené obyt-
né umožní nejen uspokojení po-
ptávky po bydlení, ale také umís-
tění potřebných zařízení občan-
ského vybavení. To povede ke 
zkrácení docházkových vzdále-
ností a celkovému zkvalitnění in-
frastruktury města,“ namítl litví-
novský místostarosta Karel Ro-
senbaum. 

Studie má za úkol vytvořit 
optimální prostorové a výškové 
uspořádání s ohledem na bydle-
ní, občanskou vybavenost, kva-
litní veřejná prostranství a kon-
tinuální propojení s okolní zá-

stavbou. „Územní studie bude 
klíčovým krokem směrem k udr-

žitelnému a funkčnímu rozvoji 
této části Litvínova,“ uvedl dá-

le místostarosta a upozornil, 
že podání žádosti o dotaci mu-
sí být nejpozději do 30. června 
příštího roku, kdy lhůta pro po-
dávání žádostí končí.           (sol)
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Provozní rozpočet na rok 
2024 je přebytkový, a to  57,635 
mil. Kč, z toho je 47,635 mil. Kč 
určeno na pokrytí investičních 
výdajů. „Kapitálový rozpočet je 
navržen jako schodkový s roz-
dílem mezi kapitálovými výdaji 
a příjmy ve výši zhruba 155 mil. 

Kč. Kapitálové výdaje jsou na rok 
2024 plánovány ve výši 157 mil. 
Kč,“ uvedla starostka Kamila 
Bláhová.

Město z  rozpočtu na příš-
tí rok poskytne investiční a ne-
investiční dotace  37 žadatelům 
z  řad sportovních, kulturních 

a společenských organizací, a to 
v celkové výši bezmála 43 mil. 
Kč. „Rozpočet je pečlivě připra-
vený a zohledňuje očekávaný vý-
voj hospodaření města a prediko-
vané ekonomické trendy," pro-
hlásila starostka a dodala: „Vě-
novali jsme zvláštní pozornost 
tomu, aby provozní část rozpočtu 
byla pokryta výlučně z předpo-
kládaných běžných příjmů, pře-
devším daňových příjmů příští-

ho roku. Co se týče investičních 
výdajů, plánujeme je financo-
vat z přebytku provozního roz-
počtu, kapitálových příjmů, úvě-
rů a zapojením úspor z minulých 
let. Tento přístup k rozpočtování 
je v souladu s principem efektiv-
ního a zodpovědného hospodaře-
ní s finančními prostředky města. 
To je pro podporu udržitelného 
rozvoje města klíčové.“

(sol) 

Litvínov bude hospodařit se schodkem
LITVÍNOV – Litvínov má rozpočet na příští rok. Příjmy města jsou na-
plánovány  na 700 mil. Kč, výdaje na 799 mil. Kč. Rozpočet je schod-
kový, přičemž schodek je krytý financováním  příjmy z minulých let.

V Litvínově se zrodí území pro nové domky

Jednání Zastupitelstva v Litví-
nově bylo ve čtvrtek 30.11. opět 
velice bouřlivé. Všechny opo-
ziční strany jednotně kritizova-
ly především záměr vedení měs-
ta na realizaci nové plavecké ha-
ly a všechny poprvé hlasovaly 
jednotně proti. Bohužel, z celko-
vého počtu 23 zastupitelů, koa-
lice těsným počtem 12 zastupi-
telů záměr schválila. Bývalý sta-
rosta Milan Šťovíček komento-
val výsledek hlasování slovy: „Je 
to jednoznačně nejhorší rozhod-
nutí současného vedení města za 
celé dosavadní působení“.

Podle mého názoru bude zmí-
něné rozhodnutí jednoznačně 
směřovat k několikanásobně vyš-
šímu zadlužení města, k ekono-
mické nestabilitě, a hlavně k dal-
šímu postupnému chátrání měs-

ta, neboť na opravy a údržbu stá-
vajícího majetku už nezbudou 
peníze.  Všechna okolní města 
jako Most, Chomutov, Teplice, 
Louny se potýkají s nutností do-
financování provozních nákla-
dů svých bazénových center, ne-
boť jsou značně ztrátová. V době 
energetické krize a stoupajících 
nákladů je rozhodnutí města Lit-
vínova velice nezodpovědné. Lit-
vínov nehospodaří s miliardo-
vým rozpočtem, aby si mohl ta-
kovou energeticky náročnou in-
vestici za více než 400 mil. Kč 
dovolit. Jeho průměrné provoz-
ní příjmy za poslední čtyři ro-
ky činily necelých 500 mil. Kč, 
s dotacemi 630 mil. Kč a provoz-
ní výdaje ve stejném období byly 
v průměru 530 mil. Kč. Laickým 
pohledem na tato čísla je jasné, 

že se jedná o na-
prosto diletantské 
rozhodnutí. 

Nejsou dobu-
dovány a doinves-
továny předražené 
technické služby, 
na které si měs-
to půjčilo 72  mil. 
Kč a přichází další 
investice, na kte-
rou město opět ne-
má peníze a hod-
lá si půjčit dalších 
300 mil. Kč, a to ještě očekává do-
taci 120 mil. Kč od NSA. 

To vše v  době, kdy jsou míst-
ní silnice jako  tankodrom, obča-
nům se trojnásobně zvýší popla-
tek za odpad, zpoplatní se parko-
vání v centru města, což je dal-
ší rána pro podnikatele. Zvýší 

se násobně daň 
z nemovitosti 
společnosti OR-
LEN Unipetrol, 
což pohřbí vztah 
s největším daňo-
vým přispěvate-
lem do rozpočtu 
města, o 300 tis. 
Kč se sníží příjem 
z rozpočtu Spor-
tovce,  kvůli úspo-
ře 240 tis. Kč se 
zavře na několik 

měsíců zámek Valdštejnů a zhas-
ne se každá třetí lampa ve městě. 
Těmito a dalšími nesmyslnými 
kroky kráčí město Litvínov vstříc 
budoucím velkým problémům. 

Ivana Turková, zastupitelka  
města Litvínova (PRO)

zastupitelka města Litvínova Ivana Turková 

LITVÍNOV – Město připravuje projekt nové Územní studie pro individuální výstavbu v  části Janov 
a Hamr. Na projekt podá žádost o dotace z Operačního programu Spravedlivé transformace 2021–2027.

Ilustrační foto
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Devětačtyřicetiletá Martina 
se malování věnuje teprve rok, 
ale i během takto krátké do-
by a navzdory svému hendike-
pu namalovala na čtyři desítky 
krásných obrázků. To vše i díky 
velké podpoře zdejších pracov-
nic v  sociálních službách, které 
jí pomohly nápad uskutečnit.  

K  malování se Martina od-
hodlala, když vzpomínala na 
svého zesnulého přítele a kama-

ráda - také z domova sociálních 
služeb, ale v jiném městě - a na 
to, jak rád maloval. A tak si řek-
la, že to také zkusí. Začátky by-
ly pro ni sice těžké, především 
kvůli jejímu hendikepu, který 
omezuje i její ruce, což ve vzta-
hu k  malování představuje tu 
největší překážku. Nijak ji to ale 
neodradilo a z kapesného si po-
řídila štětce a barvy a začala se 
postupně učit a osvojovat si růz-

né malířské techniky. Prá-
ci jí usnadnily právě pra-
covnice v  sociálních služ-
bách DSS Litvínov, které 
jí vytvářely nejrůznější ná-
stavce na štětce a další ši-
kovné pomůcky. I díky to-
mu se mohla do malová-
ní ponořit naplno. Během 
jednoho roku tak vytvo-
řila několik desítek zdaři-
lých prací, ať už se jednalo 

o tempery nebo akvarely. Marti-
na má ráda přírodu a miluje zví-
řata, odtud také pramení motivy 
jejích prací. 

Výstava jejích nejzdařilejších 
výtvorů sklidila velký úspěch. 
Její obrázky udělaly radost ne-
jen jejím blízkým, ale i všem, 
kdo si je přišli prohlédnout. 
Protože zájem o její díla před-
čil očekávání, rozhodla se své 
obrázky zájemcům věnovat za 
dobrovolné dary, například kr-
mení, ale i další potřebné vě-
ci, pro pejsky z útulku. „Marti-
na byla ohromně dojatá a šťast-

ná, že byl o její obrázky tak velký 
zájem. Radost měla ale i z  to-
ho, že díky dobrovolným darům 
mohla udělat i ona dobrý sku-
tek. Má moc ráda zvířata, a tak 
její volba byla jasná, obdarovat 
a potěšit pejsky z místního útul-
ku,“ říká Silvie Kotrčová, jedna 
z pracovnic přímé sociální péče 
DSS Litvínov, která s uspořádá-
ním výstavy také pomáhala. Na-
shromážděné krmivo a další vě-
ci pak zaměstnanci Domova so-
ciálních služeb předají do litví-
novského útulku. 

(sol) 

Láska k malování pomůže pejskům z útulku
LITVÍNOV – Domov sociálních služeb Litvínov uspořádal v půdních 
prostorách litvínovské Lesovny výstavu výtvarných prací , tentokrát 
paní Martiny, která využívá sociální službu právě v Lesovně. Ačkoliv 
výstava s názvem Čtyři roční období měla komorní nádech, zname-
nala pro autorku obrazů splněný sen, ale i dobrý skutek.  

Litvínovská radnice schválila 
Schole Humanitas otevření no-
vého studijního oboru Průmys-
lová ekologie a navýšení počtu 
studentů v denní docházce o 96. 
„Tato iniciativa školy je odpově-
dí na aktuální potřeby trhu prá-
ce a snahu poskytnout studen-

tům moderní a relevantní vzdě-
lání v oblasti životního prostře-
dí,“ komentovala litvínovská 
místostarostka Květuše Hellmi-
chová, která má v gesci školství.

 Absolventi oboru průmyslo-
vé ekologie se mohou speciali-
zovat na práci ve firmách nebo 

v oborech životního prostředí, 
územního plánování a stavební-
ho řízení. Podoba a obsah nové-
ho oboru byl konzultován i s vy-
sokými školami. „Plnou podpo-
ru novému studijnímu oboru vy-
jádřil například i prorektor pro 
pedagogiku Vysoké školy chemic-
ko-technologické v Praze. Podle 
jeho názoru budou mít úspěšní 
absolventi středoškolského studia 

na této škole otevřenou možnost 
pokračovat ve studiu na VŠCHT 
hned v několika bakalářských 
studijních programech, které pří-
mo na obor Průmyslová ekolo-
gie navazují,“ prozradila dále 
místostarostka. Radní současně 
schválili výmaz oboru Přírodo-
vědné lyceum, který v posled-
ních letech  škola nevyužívá. 

(sol) 

Střední škola otevírá nový obor
LITVÍNOV – Schola Humanitas se chce rozšířit o nový studijní obor. 
Zvýšit by se měl  i počet studentů v denní docházce.  

Litvínovští radní schválili za-
dávací dokumentaci veřejné za-
kázky na výběr dodavatele ak-
ce Stavební úpravy komuni-
kací ulice Ukrajinská u Scho-
ly Humanitas.  V rámci  úprav 

proběhne rekonstrukce stávají-
cí komunikace včetně jejího od-
vodnění, rekonstrukce chodní-
ků s novým povrchem ze zám-
kové dlažby, dojde k vytvoření 
parkovacích stání u Scholy Hu-

manitas a vytvoření parkoviš-
tě pro obyvatele okolních ne-
movitostí. Stávající vjezdy se 
napojí  na pozemky a vytvoří 
se zastřešené kontejnerové stá-
ní. V ulici se doplní lampy ve-
řejného osvětlení včetně osvět-
lení přechodu v ulici Ukrajin-
ská. „Dodavatele město vybere 
podle zákona o zadávání veřej-

ných zakázek v tzv. zjednoduše-
ném podlimitním řízení, před-
pokládaná hodnota zakázky či-
ní 12,5  mil. Kč bez DPH. Práce 
by měly být podle harmonogra-
mu zahájeny v březnu 2024, do-
ba trvání celé akce je napláno-
vána na 25 týdnů,“ konstatoval 
litvínovský místostarosta Karel  
Rosenbaum.                                     (sol)  

u Scholy Humanitas chodníky i místa k parkování 
LITVÍNOV – Město chystá úpravy okolí Scholy Humanitas. Kromě 
chodníků tu vzniknou nová parkovací stání, veřejné osvětlení nebo 
stanoviště pro kontejnery.    

LITVÍNOV - Jednotka na výrobu 
kapalného uhlovodíku dicyklo-
pentadien, kterou ORLEN Uni-
petrol vybudoval v Litvínově, 
získala titul Nejlepší technická 
stavba roku 2022. Do letošního 
ročníku soutěže se přihlásilo 
rekordních 74 inženýrských ná-
vrhů napříč odvětvími, přičemž 
do finálního hodnocení postou-
pilo 39 projektů. Jednotka na 
výrobu DCPD byla otevřena loni 
na podzim a investice do její vý-
stavby dosáhla 831 milionů Kč.

„Z ocenění od Inženýrské ko-
mory máme velkou radost a vní-
máme jej jako uznání celého tý-
mu, který na výstavbě jednotky 
DCPD pracoval. Výstavbě jed-
notky předcházel mnohaletý vý-
zkum a vývoj ve spolupráci s věd-
ci z Vysoké školy chemicko-tech-
nologické v Praze. Námi navrže-
ný a realizovaný postup destilace 
dicyklopentadienu je docela uni-
kátní. Jsem velmi rád, že jsme 
unikátnost tohoto výrobního ře-
šení podtrhli výstavbou moderní, 
plně digitalizované výrobní jed-
notky, která je technologicky na 
vrcholu současných dostupných 
výrobních možností,“  řekl  člen 
představenstva skupiny ORLEN 
Unipetrol zodpovědný za výro-

bu, výzkum a vývoj Tomáš He-
rink. 

„Velké překvapení nám při-
chystala historie místa výstav-
by. Při hloubení základů výrob-
ní jednotky jsme narazili na ne-
vybuchlou 250 kg vážící leteckou 
bombu z masivních náletů na 
konci 2. světové války. Celý are-
ál ORLEN Unipetrolu bylo nut-

né evakuovat, přerušil se pro-
voz mezi Mostem a Litvínovem 
a bomba byla pyrotechniky Po-
licie ČR zneškodněna,“ řekl  ve-
doucí realizačního týmu společ-
nosti Intecha Richard Marcalík.

Kapalný uhlovodík, který 
oceněná výrobní jednotka z lit-
vínovského areálu vyrábí, je vel-
mi žádaným produktem s vy-

sokou přidanou hodnotou pro 
svoji širokou škálu využití, např. 
v automobilovém průmyslu, 
stavebnictví, elektrotechnice, lé-
kařství nebo i farmacii. Skupi-
na ORLEN Unipetrol ho vyrábí 
v objemu až 26 tisíc tun ročně, 
čímž se zařadí mezi čtyři největ-
ší evropské producenty. 

(nov)

 Nejlepší technická stavba 2022
Výrobní jednotka DCPD v Litvínově

Navržení a stavba složité provozní jednotky „na klíč“, včetně vybudování celé výrobní jednotky včetně velínu, 
tréninkového simulátoru, skladovacích zásobníků a distribučního terminálu na vymezeném prostoru závodu 
za pouhé dva roky shledala odborná porota ukázkou opravdového inženýrského umění. 

S mámou a tátou do Afriky
LITVÍNOV – Do litvínovské Citadely zavítá 8. ledna od 18 hodin zná-
mý cestovatel Ladislav Zibura s projekcí a stand-up show.

Tentokrát bude vyprávět o tom, jak vzal své rodiče na safari. 
Usednete do terénního land cruiseru a společně se vydáte na 6 000 
kilometrů dlouhou jízdu Namibií a Botswanou. Těšit se můžete na 
národní parky plné zvířat, plavbu po řece Okavango, nejstarší poušť 
světa plnou života a nádherné scenérie, které znáte z National Geo-
graphic. Během dobrodružné výpravy se seznámíte s kulturou tra-
dičních národů – křováků, hererů, himbů a tří Jihočechů v jednom 
autě. Zasmějete se a zjistíte, že sen o Africe si můžete splnit taky vy.

Vstupenky za 250 Kč jsou k zakoupení v pokladně Citadely ne-
bo v síti Ticketportal s možností rezervace online na www.citadela-
litvinov.cz nebo telefonicky na 476 111 487.                             (nov)

Vánoční koncert
LITVÍNOV – Mozartův symfonický orchestr Litvínov zve 22. prosince 
od 18 hodin do auly Scholy Humanitas na Vánoční koncert.

Uslyšíte  klasickou hudbu, české i světově známé koledy a  filmo-
vou muziku. Zazní například  suita z vánočního filmu Polární ex-
pres a mnoho dalšího. Vstupenky za 100 Kč jsou k zakoupení na 
místě v den koncertu.                                                                       (nov)

Svařák v knihovně
MOST – Litvínovská knihovna zve 20. prosince od 13 do 18 hodin na 
oblíbený svařák.

Při svařáku si v knihovně užijete pohodové předvánoční poseze-
ní. Přijďte si  odpočinout ve vánočním shonu, a třeba si i odnesete 
malý dáreček pod stromeček. Vstup zdarma.                               (nov)

Obrázky vytvářela 
různými technikami.

Lunetic slaví v Litvínově
LITVÍNOV – Na litvínovském náměstí Míru vystoupí 22. pro-

since od 18 hodin skupina Lunetic a oslaví spolu se svými fanouš-
ky 25 let na koncertní scéně. Vstup na koncert je zdarma.         (nov)

Martina vytvořila za rok na čtyřicet výtvarných 
prací navzdory svému hendikepu. 
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Hoj ty Štědrý večere...
Vánoce jsou druhým nejvýznamnějším křesťanským svátkem a v ev-

ropském kulturním prostředí jsou považovány za nejvýznamnější svá-
tek v roce i pro nekřesťany. Se slavením Vánoc a s dobou adventní, kte-
rá jim předchází, je proto spojeno množství místních či národních ri-
tuálů a zvyklostí. Za vánoční období je považováno období od adven-
tu do Tří králů.

Předvečer svátku narození Ježíše Krista, 24. prosince, Štědrý den či 
přesněji štědrý večer, je považován lidmi odedávna za zvláštní dobu, 
kdy působí silněji kouzla. Některé lidové zvyky, provozované v ten-
to den, pocházejí dokonce ještě z předkřesťanské doby. Kolem roku 
1400 popsal sedm nejběžnějších českých lidových tradic, spojených se 
štědrým večerem, benediktinský mnich Jan z Holešova. Těmito zvy-
ky byly:

 � půst,
 � pohoštění a almužna,
 � vzájemné obdarování,
 � příprava bílého pečiva v podobě klínu či pletence (patrně vánočka),
 � pojídání a krájení ovoce,
 � chození na koledu a karnevalový průvod,
 � kladení slámy na podlahu.

Méně známé zvyky  
spojené s pověrami

Obvykle dávno zapomenuté vánoční zvyky. Ale je možné, že některé 
z nich někdo praktikuje dodnes.

 � Louskání vlašských ořechů - Mimo jablek se věštilo také z ořechů. 
Pokud se rozlouskl a jeho vnitřek byl černý, předpovídalo to smutek 
a neštěstí. Zdravý ořech naopak značil radost a štěstí.

 �Cizí věci v domě - Na Štědrý den by u sebe nikdo neměl mít žádnou 
cizí věc, jinak mu to přinese smůlu.

 �Věštění z jablečných jadérek - Hospodáři zároveň pomocí jableč-
ných jadérek zjišťovali, jaká bude další rok úroda. Do misky s vodou 
dali 12 jadérek. Podle toho, kolik jich vyplavalo na hladinu, tolik by 
mělo být suchých měsíců v roce.

 �Cibulová pranostika - Podobně se věštilo i z cibulových slupek. 
Z cibule se naloupalo dvanáct sukének, položily se vedle sebe, do kaž-
dé se nasypalo trochu soli a nechaly se přes noc odstát. Každá sukén-
ka značila jeden měsíc v roce. V těch, v nichž se sůl do rána rozpustila, 
by mělo pršet. Ty, které pouze zvlhly, by měly být srážkově průměrné. 
A ve kterých většina zůstala, se dalo očekávat sucho.

 �Medové tváře - Zapomenutým slovanským zvykem také je, že po-
kud si na Štědrý den namažete tváře medem, zaručí vám to, že vás bu-
dou mít všichni rádi. Neboli na vás budou „medoví“.

 � Žádné vynášení odpadků - Na Štědrý den  by se nemělo vynášet 
smetí. „Hrozí“ totiž, že vymetete z domu kromě špíny i štěstí.

 � Zákaz věšení prádla - Krutá pověst praví, že pokud pověsíte prádlo, 
ale platí to i pro ručníky a útěrky, někdo z vašich blízkých se do ro-
ka a do dne oběsí.

 � Stoupání na sekeru - Předci dělali to, že si stoupli bosou nohou na 
sekeru položenou na zemi, což mělo být prevencí proti bolestinohou.

Svátek narození Páně  
(Boží hod vánoční)

Lidé věřili, že čerstvý chléb upečený 25. prosince a čerstvá vejce 
snesená 25. prosince mají kouzelnou moc.

Tradice vánočního pálení von-
ných františků pochází z  česko-
německého pohraničí, především 
z Krušnohoří, a je stará cca 300 let. 
Její kořeny ovšem sahají podstat-
ně hlouběji až do archaických dob, 
kdy se vykuřovaly a očišťovaly pří-
bytky na přelomu starého a nové-
ho roku.

Jedná se o pálené  dřevěné uh-
lí – často se používá lípové. Dřevě-
né uhlí se namele a přidá se k ně-
mu  kadidlo   –  pryskyřicez  kadid-
lovníku pravého, které dodává ho-
řícímu františku charakteristickou 
vůni.

Malý vánoční test
1. Co znamená latinské slovo adventus, ze kterého vychází  
pojem advent označující předvánoční období?
a) příchod
b) očekávání
c) naděje

2. Co znamená přívlastek Kristus za Ježíšovým jménem?
a)  rodové příjmení
b) pochází z řeckého christós, te-
dy "pomazaný" neboli mesiáš
c) latinsky christus, tedy prorok

3. Kde každoročně po Vánocích končí  
strom ze Staroměstského náměstí?
a) použije se na oheň k pálení čarodějnic
b) odveze se do sběrného dvora
c) dá se ke krmení zvířatům do pražské zoo

4. Vánoční stromeček by měl být jehličnatý.  
Co symbolizují jeho tři části? 
a) Kořeny značí Ježíška, kmen  Santu Clause a větve Mrazíka 
b) Kořeny značí dárky, kmen kapra  
    a větve bramborový salát 
c) Kořeny značí Peklo, kmen Očistec a větve Nebe

5. Jak se nazývají všechny adventní neděle? 
a) železná, bronzová, stříbrná a zlatá
b) žlutá, modrá, červená, zelená 
c) zářivá, nebeská, hvězdicová, větrná 

6. Kolik druhů vánočního cukroví má  
být na svátečním stole?
a) dvanáct – symbolicky na každý měsíc v roce jeden
b) čtyři – jako týdnů v měsíci
c) sedm – jako je dnů v týdnu

Vánoce, Vánoce přicházejí

Správné odpovědi: 1a; 2b; 3c; 4c; 5a; 6a

Voňavý František
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Sváteční rozjímání trochu jinak
Zamyslete se 

A)  V místnosti je 20 lidí a každý s každým si potřese  
 rukou. Ke kolika potřesením rukou dojde? 

B)  Můj otec měl 31 let, když jsem měl já 8. Nyní je 
 dvakrát tak starý jako já. Kolik mám let? 

C)  Pokud je stejná kniha na poličce čtvrtou zleva  
 a šestou zprava, kolik knih je na poličce? 

D)  Za použití pouze číslice 8 a operace sčítání  
 dosáhněte výsledek 1000. 

E)  Pokud na stůl položíš tři zápalky a kamaráda  
 požádáš, aby přidal 2 zápalky tak, aby  
 vzniklo osm, co musí kamarád udělat? 

Tři vypínače  
– tři žárovky

Dvě místnos-
ti jsou od sebe na-
vzájem dokona-
le odděleny. V jed-
né z nich jsou 3 vy-
pínače a ve druhé 
3  žárovky. Nachá-
zíte se v místnosti 
s vypínači. Jak zjis-
títe, který vypínač ovládá kterou žárovku, když do 
místnosti se žárovkami lze vstoupit pouze jednou? 

Zmrzlina
V cukrárně 

prodávají zmrz-
linu. Velkou za 
20 korun, malou 
za 10. Jednoho 
dne přijdou dvě 
děvčata. V cuk-
rárně jsou po-
prvé, prodava-
če neznají, ani 
on je. První po-
loží na pult dva-
cet  korun, pro-
davač jí natočí 
velkou zmrzli-
nu. Druhá položí na stůl také dvacet korun. Prodavač 
se ptá: Velkou, nebo malou? Jak je možné, že u první 
věděl, jakou chce zmrzlinu a druhé se musel zeptat? 

Zdroj: Mozkolam.cz

Záludná křižovatka 
Úloha, na kterou 

byste mohli narazit 
při zkouškách na do-
pravním inspektorá-
tu. V jakém pořadí 
projedou vozidla tu-
to záludnou křižovat-
ku a proč? Platí-li zde 
samosebou všechna 
pravidla silničního provozu, jak je známe z autoškoly. 
Kdo ale tedy pojede první? A kdo pak? V jakém pořa-
dí projedou auta křižovatkou? 

Červené, zelené, modré 
Modré, zelené, červené 
Červené, modré, zelené 
Zelené, modré, červené 
Zelené, červené, modré 
Modré, červené, zelené 
Ten, kdo na křižovatku přijede jako první 
Ten, kdo se nejméně bojí 

Zdroj:  Mozkolam.cz

Kukačkové hodiny 
V jedné rou-

bené chalupě 
na samotě žil 
kdysi sám je-
den starý muž. 
V kuchyni na 
stěně mu vise-
ly starodávné 
kukačky, které 
bylo nutné kaž-
dý den natáh-
nout. Jednou 
si ovšem při-
spal a hodiny se zastavily. Starý pán ovšem jiné ho-
diny neměl a tak nevěděl, jak hodiny správně naří-
dit. Oblékl se tedy a vydal se navštívit svého přítele ve 
vesnici, který má stejné hodiny, (jen je nezapomněl 
natáhnout). Tam zůstal přes oběd a pak se zase vydal 
zpět. Když se vrátil domů, nařídil své hodiny opět na 
správný čas. Jak to dokázal, když si od přítele žádné 
jiné hodiny nepřinesl ani neměl jak změřit čas cesty 
mezi ním a domem přítele? 

Zdroj: Mozkolam.cz

Matematický 
symbol 

Vložte mezi čís-
la 2 a 8 matematic-
ký symbol tak, aby-
chom získali číslo, 
které bude větší než 
2 a menší než 8. Ma-
tematický symbol je 
libovolný znak, po-
užívaný v matematice. Může to být znaménko pro 
označení operace s množinami, jejich prvky, čísly či 
jinými objekty, znak pro množinu, prostor, proměn-
nou a mnoho dalších matematických objektů. Přes-
tože je toto slovní spojení běžně používané, dle české 
technické normy ČSN ISO 80000-2 je správné ozna-
čení matematická značka. 

Zdroj: mozkolam.cz

Matematika
Jednoduchý mate-

matický příklad, ve 
kterém si můžete zo-
pakovat učivo z mate-
matiky z prvního stup-
ně základní školy. Na 
výběr máte čtyři mož-
nosti, jen se nenechte 
nachytat.

Sklenka whiskey 
Policejní vy-

šetřovatel sto-
jí před zvlášt-
ním problémem. 
V noci byl v ho-
telovém baru ot-
rávený muž. Jed 
byl podle stop 
v jeho sklenici 
s whiskey. Pod-
le svědků přišli 
do baru dva přá-
telé a oba si ob-
jednali whiskey 
s ledem. Barman 
před ně postavil čisté skleničky a do obou nalil ze 
stejné lahve nápoj. Muži si připili. Jeden z nich vy-
pil svůj drink a objednal si další. Ten dostal (opět ze 
stejné lahve) a opět jej vypil. Druhý muž popíjel stále 
svůj první drink, zatímco přítel si objednal třetí skle-
ničku a opět ji ihned vypil. Stejně jako v předchozích 
případech dostal čistou skleničku a barman nalil ze 
stejné lahve, která stála celou dobu na baru a bylo 
na ni dobře vidět. Když druhý muž dopil svůj prv-
ní drink, skácel se bezmocně k zemi, kde po chvilce 
zemřel. Muž, který ovšem vypil sklenky tři, byl zcela 
v pořádku. Co se tedy stalo? 

Zdroj:  Mozkolam.cz

Správné odpovědi: A)  19 + 18 + ... + 2 + 1 = 190; B) 23; C) 9; 
D) 888 + 88 + 8 + 8 + 8 = 1000; E) Vytvořit římskou číslici VIII

Správná odpověď: Jeden vypínač zapnete na pár minut, následně ho 
vypnete a zapnete jiný. Ve druhé místnosti bude svítit jedna žárovka 
a tu ovládá vypínač, který jste zapnuli jako poslední. Zbylé dvě žárov-
ky nebudou svítit, ale jedna z nich bude na dotek teplejší – tu ovládá 
vypínač, který jste zapnuli jako první.

Odpověď: První dívka položila na pult dvacet korun v drobných 
mincích. Je tedy jasné, že chtěla velkou. Druhá položila na pult dva-
cetikorunu – té se tedy musel zeptat. 

Řešení: Samozřejmě platí klasické pravidlo pravé ruky. Zelené au-
to tedy dává přednost červenému, červené modrému. Modré ovšem 
musí dát přednost autu zelenému, které jede rovně ve svém pruhu. 
Modré tedy do křižovatky vjede jako první, nicméně musí zastavit 
v křižovatce tak, aby umožnilo průjezd autu zelenému. To ovšem stá-
le musí umožnit průjezd autu červenému. To již nyní nemá zprava 
žádné auto, které by mělo přednost (modré již najelo do křižovatky 
a není tedy zprava), proto vjede do křižovatky a celou ji projede. Ná-
sledně může projet auto zelené a nakonec modré dokončí svůj ma-
névr a odbočí doleva. 

Řešení: Nejprve natáhl své kukačky, zapamatoval si, kolik je na nich 
hodin a pak vyrazil. Když přišel k příteli, podíval se na jeho hodiny. 
Totéž udělal při odchodu. V ten okamžik tedy věděl, jaký je správný 
čas. Když došel domů, podíval se na své kukačky, které sice šly úpl-
ně špatně, ale když od tohoto času odečetl čas, který ukazovaly při 
odchodu, zjistil celkovou dobu, kterou byl mimo domov. Jelikož znal 
znal i dobu, kterou strávil u přítele (tedy rozmezí mezi příchodem 
a odchodem). snadno dopočítal dobu ztrávenou na cestě. Tu vydě-
lil dvěma a znal dobu, kterou potřeboval na jednu cestu. K posled-
nímu známému správnému času (který zjistil při odchodu od příte-
le) přičetl dobu na cestu domů. To byl čas, který nastavil na svých 
kukačkách. Více se dozvíte ZDE: https://mozkolam.cz/matematic-
ke-hlavolamy/hlavolamy-na-mereni/kukackove-hodiny/ Copyright 
© Mozkolam.cz

Řešení: Mezi 2 a 8 vložíme desetinnou čárku. 2,8 splňuje obě pod-
mínky. 

Správná odpověď : b) 12 - Nezapomněli jste? Násobení a delení ma-
jí před sčítáním a odčítáním vždy přednost.3 + (3 × 3) – 3 + 3 = 12

Správná odpověď
Jed byl v ledu. Zatímco první z mužů vypil své tři drinky prakticky 
ihned poté, co je barman nalil, druhý si svou sklenku patřičně vy-
chutnával, což se mu stalo osudným. Led měl dost času na to, aby se 
rozpustil a uvolnil do nápoje jed. 



V letošním roce jste spustili 
velkou náborovou kampaň ve 
všech regionech, kde podniká-
te. Nábor byl určitě větší než 
předchozí roky. Daří se vám 
přesvědčit mladé lidi, aby pra-
covali pro firmu, o jejíž život-
nosti se neustále v souvislos-
ti s ukončením těžby uhlí a vý-
roby energie z něj pochybuje? 

 Skupina Sev.en Česká ener-
gie je českou dvojkou ve výrobě 
elektřiny a dodává na trh zhru-
ba čtvrtinu z celkového množ-
ství energie vyrobené z tradič-
ních zdrojů. V tuto chvíli se 
v Česku nenachází a není ani 
ve fázi výstavby zdroj, který by 
dokázal celoročně a stabilně to-
to množství nahradit. Nadále 
opakujeme a snažíme se všech-
ny naše partnery přesvědčit, že 
Česká republika nebude schop-
na fungovat bez energie z uhlí 
ani po roce 2026 a naše výro-
ba bude i v budoucnu nezbyt-
ná pro stabilitu přenosové sou-
stavy. I my se ale už nyní podílí-
me na transformaci energetiky 
a připravujeme projekty bez-
emisní výroby energie přede-
vším na Mostecku. Plánujeme 
výstavbu fotovoltaických elekt-
ráren, připravujeme výrobu ze-
leného vodíku. To vše je příleži-
tost pro mladé lidi. Myslím, že 
lidé ve světle energetické krize 
posledních dvou let tuto sku-
tečnost začali vnímat a pocho-
pili ji. Vidíme to i na úspěšnos-
ti náborové kampaně. Mladí li-
dé se nebojí spojit svou profesní 
budoucnost s energetikou. Vní-
mají nás jako stabilního a bez-
pečného zaměstnavatele, který 
nabízí pravidelný výdělek, jis-
totu velké skupiny, tradici v ře-
mesle a v neposlední řadě také 

zaměstnanecké benefity, které 
nejsou samozřejmostí. 

Proč se objevila vyšší potře-
ba náboru zaměstnanců ny-
ní? Čekali jste také, jak se si-
tuace v energetice vyvine?

My víme, že bez uhlí se čes-
ká energetika ještě dlouho neo-
bejde. Nechystáme se své lomy 
ani elektrárny a teplárny zavřít. 
Pokládáme za zcela férové, ob-
jektivní a vyvážené, abychom 
přijali myšlenku, že energeti-
ka se má dekarbonizovat, ob-
novitelné zdroje mají přibý-
vat, ale není možné v horizontu 
10 ani 15 let od evropské ener-
getiky očekávat, že se zcela zba-
ví fosilních paliv. Důvod, proč 
jsme nyní trochu více šlápli do 
náboru, je zcela prozaický. Naši 

zaměstnanci stárnou. Byli nám 
věrní po většinu svého profes-
ního života, ale nyní už je po-
třeba myslet na generační ob-
měnu. Samozřejmě zaměstnan-
ci přichází a odchází, jako ve 
všech firmách, ale hlavní dů-
vod, proč nyní potřebujeme ví-
ce mladých lidí je právě prů-
měrný věk našich zaměstnan-
ců. 

A jak se generační obmě-
na daří? Slyší mladí lidé na va-
ši moderní kampaň cílenou na 
nejmladší generaci?

V období let 2022/2023 na-
stoupilo do firem na Mostecku 
o 66 zaměstnanců více než bylo 
odchodů do důchodu. To pova-
žuji za úspěch a signál, že mla-
dí lidé naší skupině věří. U klí-

čových profesí je situace podob-
ná. V technických profesích je 
obecně nedostatek zaměstnan-
ců, to řeší i ostatní obory, ne-
jen energetika. Je pravda, že ně-
které kroky v útlumu těžby uhlí 
mohou někoho odradit, ale řada 
uchazečů o práci naopak vnímá 
transformaci energetiky jako 
příležitost. Aktuální data z ná-
borové kampaně potvrzují, že 
energetika i těžba uhlí jsou pro 
uchazeče zajímavými obory, do 
kterých se neobávají vstoupit. 

Můžeme si na závěr zopako-
vat, proč by měl mladý člověk 
ze všech pracovních nabídek 
vybrat právě tu vaši?

Nabízíme stabilitu a jistotu 
velkého zaměstnavatele. Čas-
to je to také o rodinných tradi-
cích. V našich firmách pracu-
je hned několik generací, děda, 
táta, syn. Starší generace na tu 
mladší přenáší své zkušenosti ve 
výjimečném oboru, které nemo-
hou mladí lidé získat nikde jin-

de. Právě díky těm-
to vazbám zůsta-
ne znalost a umění 
v  hornictví zacho-
vána. V  našich 
elektrárnách do-
stávají mladí li-
dé šanci profesní-
ho růstu. Nastou-
pí jako pochůzkáři 
a postupně si pro-
jdou několika pro-
fesemi, až skončí 
například v  inže-
nýringu, nebo do-
konce na postech 
nejvyšších. Neje-
den vedoucí, či do-
konce ředitel za-
čínal jako technik 
elektro. Výdělek 
závisí na konkrét-
ním pracovním zařazení, ale 
můžeme mluvit o zajímavém 
vyšším průměru výdělků v regi-
onu. Nezanedbatelné jsou bene-
fity. Až šest týdnů dovolené, ná-
borový příspěvek, program pat-

ronů po dobu adaptace nového 
zaměstnance, možnost zvyšová-
ní profesní kvalifikace, vzdělá-
vání, zácvik, program zdraví či 
příspěvek na stravu a řada dal-
ších benefitů.                       (nov)
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Gabriela Sáričková Benešová:  
Energetika je oborem s budoucností

MOST - Energetická skupina Sev.en Česká energie spustila v letošním roce masivní náborovou kampaň. 
Stejně jako většina zaměstnavatelů v technických oborech stále hledá nové lidi. Proč je dobré spojit 
svou profesní budoucnost s výrobou energie, a to od píky, a zda skupina, která vyrábí energii z českého 
uhlí, má perspektivu, jsme se zeptali HR ředitelky a mluvčí skupiny Sev.en Česká energie Gabriely Sá-
ričkové Benešové. 

HR ředitelka a mluvčí skupiny  
Sev.en Česká energie  
Gabriela Sáričková Benešová.
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Rok 2023 končí a byl opět 
ve znamení velkých turbulen-
cí v energetice. Jaký byl pro tě-
žební společnosti? Stále trvá 
zájem o uhlí?

Rok 2023 bude těžebně niž-
ší než naprosto výjimečný rok 
předchozí. Objem těžby reagu-
je na potřeby spalovacích zdro-
jů, v našem případě především 
elektráren a tepláren ze skupi-
ny Sev.en Česká energie. Mi-
mo zásobování zdrojů ze skupi-
ny „Sev.en Česká energie“ smě-
řují dodávky mosteckého hně-
dého energetického uhlí z lomů 
Vršany i ČSA především do tep-
láren. V minulém měsíci Vršan-
ská uhelná a Severní energetická 
vyprodukovaly a prodaly zhru-
ba 900 tis. tun uhlí. Těžbu neo-
mezujeme. V roce 2022 se za obě 
společnosti vytěžilo 11,9  mil. 
tun uhlí. Evropskou energetiku 
nadále ohrožuje kritický nedo-
statek stabilního výkonu. V pro-
bíjhající topné sezoně se bude 
proto opět počítat každá řiditel-
ná elektrárna, a to zejména v ob-
dobích, kdy nefouká a nesvítí. 
Jako třeba 2. prosince 2022, kdy 
se sluneční a větrné elektrárny 
podílely na české výrobě pou-
ze 0,5  %, zatímco uhelné zdro-
je pokryly 51 %. Jsme připraveni 
dodávat uhlí všude, kde ho bu-
de potřeba. 

Lom Vršany disponuje nej-
větší zásobou hnědého uh-
lí a těžit se tu může ještě roky. 
Jiná situace je ale v lomu ČSA. 
Jaká je životnost lomu ve sku-
pině Sev.en Česká energie? 

Ukončení těžby v lomu ČSA 
se aktuálně plánuje v letech 2025 
- 2026 v závislosti na poptáv-
ce na trhu a rychlosti jeho vyu-
žití. Lom Vršany, nejmladší čes-
ký lom s nejdelší životností hně-
douhelných ložisek v rámci stá-
vajících územních limitů, má 
zásoby hnědého uhlí do roku 
2050. Očekáváme, že lom zůsta-
ne v provozu do doby, než bude 
mít Česká republika náhradu za 
uhlí v podobě flexibilního a sta-
bilního zdroje.

Jaké plány máte s horníky 
z lomu ČSA po ukončení těžby?

V současné době je v Sever-
ní energetické, která lom ČSA 
provozuje, zaměstnáno 547 lidí, 
ne všech se ukončení těžby bez-
prostředně dotkne. Například 
zaměstnanci HBZS a odvod-
nění ve svých pracovních pozi-
cích zůstanou. Ostatním plánu-
jeme nabídnout práci ve Vršan-
ské uhelné a společnosti Sev.en 
Inntech.

Co chystáte pro region do 
budoucna?

Region se s postupným ukon-
čením těžby a využíváním uh-
lí v energetice změní ve velkém 
rozsahu. Území je třeba využít 

pro další průmyslovou výrobu, 
pro moderní bezemisní energe-
tiku a pro vznik nových pracov-
ních příležitostí. Je nutné mys-
let na to, že v regionu žijí lidé, 
kteří potřebují práci a potřebu-
jí energii. Záměry, které máme 
s lomem ČSA a později i lomem 
Vršany, navazují a zcela kore-
spondují s už probíhajícím akč-
ním plánem RESTART, jehož 
významnou část tvoří návrhy na 
podporu podnikání a investic, 
vylepšení infrastruktury či sta-
bilizace zaměstnanosti v jednot-
livých strukturálně postižených 
regionech. Pokud bych ale mlu-
vil konkrétně o lomu ČSA, který 
je pro přeměnu určený nejdříve, 
máme připravený projekt Green 
Mine. Ten počítá s dalším eko-
nomickým využitím části území 
především pro bezemisní ener-
getiku, moderní průmysl  a čás-
tečně také pro bydlení. 

Často se nyní mluví o novo-
dobé divočině, která by u Mos-
tu měla vzniknout právě v mís-
tech, kde se dříve těžilo. Co si 
pod tímto pojmem mají lidé 
z Mostecka představit a co to 
pro ně bude znamenat? 

Je to veliká příležitost pro ce-
lý region a především pro pří-
rodu. Jedinečný projekt  v rám-
ci celé střední Evropy. Území, 
o kterém se mluví jako o novo-
dobé divočině, bude na zákla-
dě rozhodnutí vlády předáno 
do správy Agentuře pro ochra-
nu přírody a krajiny. Obyvate-
lům regionu přinese projekt při-
rozené obnovy krajiny řadu po-
zitiv. Otázka je to sice spíše než 
pro mě pro AOPK, ale i tak mo-
hu potvrdit, že projekt oceňu-
jí nejen místní ekologové, ale ta-
ké zahraniční odborníci, napří-
klad slovenský ekolog Juraj Lu-
káč. AOPK je pro nás garantem 
odbornosti a plně respektujeme 
záměr, který agentura má s pří-
rodě blízkou obnovou v této čás-
ti lokality lomu ČSA.  

Také se mluví o tom, že ušet-
říte peníze, které byly původ-

ně na rekultivace určené. Zna-
mená to, že zůstanou firmě? 
Na co je využijete?  

Peníze určené na rekultivace 
nezůstanou Severní energetic-
ké. Skupina Sev.en Česká ener-
gie těžící v lomu ČSA po dese-
tiletí ukládá stanovené prostřed-
ky na zvláštní účty pro financo-
vání sanací a rekultivací. Nyní 
jsme souhlasili s poskytnutím 
nevyčerpaných peněz Státnímu 
fondu životního prostředí, kte-
rý je v rámci dotačních progra-
mů nabídne obcím sousedícím 
s lomem ČSA. 

V těžební jámě lomu ČSA by 
mělo vzniknout nové jezero. 
Kde plánujete vzít při součas-
ném nedostatku vláhy dosta-
tek vody pro celé jezero? 

Máme připravený scénář po-
stupného přirozeného napouš-
tění jezera, na kterém se podíleli 
zkušení hydrologové, a předchá-
zely mu náročné výpočty. Nyní 
jsme si jistí, že vody pro nové je-
zero bude dost.  Již dnes na ně-
kterých místech lomu ČSA pro-
bíhají sanační práce, stabiliza-
ce svahů, izolování uhelné slo-
je, starých štol a  „čištění“ lomu 
od těžební techniky, aby moh-
lo být zahájeno plnění těžeb-
ní jámy vodou. Budoucí vod-
ní plocha vznikne přirozenou 
cestou díky přítoku vody z po-
toků z Krušných hor, podzem-
ních vod  a část také zajistí deš-
ťové srážky. Již do dvou let by 
měla dosáhnout rozloha jezera 
zhruba 70 ha, což je téměř dvoj-
násobek rozlohy jezera Matylda, 
do 10 let pak 144 ha s maximální 
hloubkou 55 m. Voda však bu-
de dále postupně stoupat k ustá-
lené hladině. Jezero nebude nut-
né dotovat vodou z jiných toků, 
přirozený přítok nahradí odpar 
a z jezera se tak stane vhodná 
zásobárna vody pro celý region. 

Mysleli jste také na obyvate-
le regionu?

Právě na obyvatele regionu 
jsme při plánování dalšího vyu-
žití území mysleli nejvíce. Chce-

me, aby území lomu ČSA po 
ukončení těžby dále sloužilo li-
dem. Našli zde práci, aby tato lo-
kalita poskytovala regionu další 
příležitosti.              

  (ina)

PETR LENC: Na obyvatele regionu jsme  
při plánování dalšího využití území  
po ukončení těžby mysleli nejvíce

MOST – Jaký byl pro těžaře 
uplynulý rok a co se stane s regi-
onem, až v lomu ČSA dojde uhlí 
a těžební stroje území opustí? 
Co bude se zaměstnanci Sever-
ní energetické, která končící 
lom ČSA provozuje? Má těžař 
pro region další plány, nebo se 
s regionem rozloučí? Na otázky 
o budoucnosti těžby uhlí i loka-
lity, kde už těžba končí, odpoví-
dal Petr Lenc, generální ředitel 
těžebních společností skupiny 
Sev.en Česká energie. 

Nenechte si ujít poslední skladové vozy KONA nebo KONA N Line 2022 v provedení s motorem 1,0 i 1,6 T-GDI. Osloví vás 
elegantní design, nejnovější technologie i intuitivní konektivita. Pokud vyznáváte sportovní vzhled, osloví vás dynamická  
KONA N Line. Hyundai KONA získáte ještě výhodněji než dříve, a to díky dodatečnému bonusu až 20 000 Kč na vybrané  
vozy a novému benefitu. S Hyundai pojištěním nyní získáte první rok povinného ručení zdarma, ať si vůz koupíte za hotové, 
nebo na úvěr Hyundai Finance*. 

* Nabídka platí do 30. 9. 2023.
KONA – kombinovaná spotřeba 4,7–7,4 l/100 km, emise CO2 114–167 g/km (údaje dle WLTP).

Nyní  
navíc

Na vozy skladem až

20 000 Kč

Povinné ručení
na 1 rok zdarma

Novinka

Již od 439 990 Kč  
se zvýhodněním až 50 000 Kč.

Hyundai KONA  
a KONA N Line 2022.

Autosalon Most s. r. o.
Nad Koridorem 776, 434 01 Most
tel.: 775 42 40 40
www.hyundai-most.com

Vstupenky na  
superbiky v prodeji!
MOST -   Vstupenky na vrcholný závod motorostické sezó-

ny WorldSBKCzech Round, který se na Autodromu Most pojede  
19. - 21. července 2024, jsou již v prodeji, a to za zvýhodněnou cenu. 
Podrobnosti o vstupenkách najdete na www.autodrom-most.cz, kde 
je lze i objednávat.                                                                                (nov) 

Časopis TEMA po sté
MOSTECKO – Okresní hospodářská komora Most vydala jubi-

lejní sté číslo časopisu TEMA, které je zaměřené na téma „Soběstač-
nost a solidarita“. Elektronickou verzi časopisu naleznete na inter-
netových stránkách www.ohk-most.cz/e-tema.                           (nov)

TEMA
t e c h n i ka  |  e ko n o m i ka  |  m a r ke t i n g  |  a k t u a l i t y

4/2023
Čtvrtletník 

Okresní  
hospodářské 
komory Most

ROČNÍK 18 / 100. VYDÁNÍ / PROSINEC

Vrchol Loučná – Krušné hory, Autor: Kamil Urban

Mostecko se po ukončení těžby uhlí změní…
Rozhovor s Ing. Petrem Lencem, generálním ředitelem skupiny 
Sev.en Česká energie
Str. 6–9

Aktuální pohled na německou a českou 
energetiku…
Konzultační workshop OHK Most a IHK Halle-Dessau
Str. 28–29

Čtvero ročních období…
Podzim s Václavem Větvičkou
Str. 34

Ing. Petr Lenc

100.vy
dání

Soběstačnost  
a solidarita

 „Chceme, aby území lomu ČSA po ukončení těžby dále sloužilo lidem, našli zde práci, aby tato lokalita posky-
tovala regionu další příležitosti,“ říká Petr Lenc
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VODA
PLYN
TOPENÍ
ELEKTRIKA
OTEVÍRÁNÍ
DVEŘÍ

800 136 018bezplatná 
linka

Pionýrů 1501, Most
tel.: 417 639 296

HAVARIJNÍ SLUŽBA

(pro SBD Krušnohor od 15 hod.)

servis a montáž výtahů

„Autorkou myšlenky sluneč-
ních hodin je rekultivátorka In-
grid Jarošová, která stojí za nej-

lepšími rekultivacemi provedený-
mi v prostoru lomu ČSA. Velmi si 
vážíme toho, že bude za svou ce-

loživotní práci oceněna re-
zortní medailí Jiřího Agri-
coly za zásluhy. Tou Mi-
nisterstvo průmyslu a ob-
chodu ČR a Český báňský 
úřad oceňují všechny, kte-
ří se ojedinělým způsobem 
zasloužili o rozvoj hornic-
tví,“ říká mluvčí těžeb-
ních společností skupiny 
Sev.en Česká energie Eva 
Maříková. 

Za technickým návr-
hem hodin a provede-
ním nutných propočtů 
stojí Libor Šindelář, ředi-
tel společnosti Infotea ze 

skupiny Sev.en Česká energie. 
„Byla to pro mě zajímavá výzva. 
Výpočtům jsem se věnoval něko-
lik týdnů a nebylo to jen o prá-
ci u počítače. Musel jsem si zjistit 
celoroční pozici slunce na obloze 
a podívat se přímo do terénu na 
místo, kde budou hodiny umís-
těny. Chtěli jsme hodiny přesně 

pro danou lokalitu, ‚ušité‘ na mí-
ru našim rekultivacím, a nikoli 
jen opsat něco, co už někdo jiný 
spočítal a vymyslel pro jiné mís-
to. Nejnáročnější byl především 
přesný výpočet místa pro vytesá-
ní rysek na kamennou desku ho-
din,“ vysvětluje Libor Šindelář.

(ink)

Na rekultivacích lomu ČSA ukážou  
čas jedinečné sluneční hodiny

Hodiny fungují tak, že návštěvník se postaví na konkrét-
ní místo ciferníku, podle roční doby, a jeho stín ukáže 
denní čas.

MOST – Skupina Sev.en Česká energie instalovala ve zrekultivované 
části lomu ČSA na Mostecku přírodní sluneční hodiny. Hodiny jsou 
umístěny na nejvyšším bodě rekultivací, které nabízí nejlepší pří-
stup slunce. Ciferník hodin tvoří jediný kus kamene ve štěrkovém 
loži a jsou do něj vytesány potřebné linky a rysky sloužící k měře-
ní času. Další části ciferníku jsou vytvořeny ze dřeva stromů, které 
rostou na rekultivovaných plochách a jsou usazeny okolo kamene. 

Ciferník hodin tvoří jediný kus kamene ve štěrkovém loži a jsou do něj 
vytesány potřebné linky a rysky sloužící k měření času. 

Unikátní sluneční hodiny musel insta-
lovat jeřáb.

MOST - Primářka Dětského a do-
rostového oddělení mostecké 
nemocnice Krajské zdravotní 
Marie Váchová převzala od ko-
ordinátorů Nadace Křižovatka 
a Evy Maříkové za sponzora ze 
společnosti Sev.en Česká ener-
gie 10 monitorů dechu v hodno-
tě 30 tis. Kč. 

Monitory dechu pomáha-
jí předcházet Syndromu náhlé-
ho úmrtí kojenců, k zástavě de-
chu u miminek může dojít ale 
i vlivem nachlazení nebo při vy-
sokých horečkách. Jsou tak ne-
zbytné při péči o novorozená 
miminka. Nadace Křižovatka 
pomáhá v rámci projektu „Ma-
minko, dýchám“ vybavit moni-
torem dechu každou postýlku 
pro miminko na porodnických, 
novorozeneckých a JIP oddě-
leních nemocnic po celé České 
republice. „Děkuji Nadaci Kři-
žovatka za krásnou dlouholetou 
spolupráci a společnosti Sev.en 
za tento dar. Monitory dechu po-

máhají v péči o novorozence, ale 
i o malé kojence, takže je využí-
vají nejen zdravotníci, ale stále 
častěji i maminky, které si je mo-
hou zapůjčit po odchodu domů,“ 
uvedla primářka. 

„Zdraví našich zaměstnan-
ců a jejich rodin je pro nás velmi 

důležité. Proto je pro nás Krajská 
zdravotní přirozeným partnerem 
a podpoře zdravotnických zaří-
zení věnujeme velkou pozornost. 
V uplynulých letech jsme společně 
realizovali několik projektů, které 
měly za cíl zlepšit zdravotnickou 
péči v regionech, kde podnikáme. 

Mimo jiné jsme například podpo-
řili modernizaci porodnice a neo-
natologického oddělení. Také mo-
nitory dechu novorozenců ne-
jsou naším posledním společným 
projektem,“ řekla za donátora 
Eva Maříková, mluvčí skupiny  
Sev.en Česká energie.                (ink)

díky sponzorskému daru mají  
miminka monitory dechu

Turnaje se stejně jako v minu-
lých letech účastní dětské týmy 
hokejových klubů z měst, kde 
působí skupina Sev.en Česká 
energie, konkrétně HC Litvínov, 
HC Dynamo Pardubice, HC Be-
rani Zlín a HC Rytíři Kladno. 
Tváří turnaje se letos stal kapi-
tán pardubického extraligového 
týmu a český reprezentant Lu-
káš Sedlák.

Tentokrát je turnaj určen pro 
žáky 3. a 4. tříd základních škol. 
Děti v něm odehrají čtyři samo-
statné turnaje. V lednu se mla-
dí hokejisté přesunou do Pardu-
bic, v únoru do Zlína a finálo-
vý turnaj spojený s vyhlášením 
výsledků se uskuteční v březnu 

příštího roku v Kladně. O vítě-
zi rozhodne celkový získaný po-
čet bodů.  „Doufám, že si turnaj 
užijete, protože ne vždycky je nej-
důležitější vyhrát, ale je důležité 
hrát pro tým, pro své spoluhrá-
če. A doufám, že vás to bude ba-
vit, protože když vás to bude ba-
vit hodně, tak se třeba v budouc-
nu dostanete na takový turnaj 
i s národním týmem!“ vzká-
zal dětským hokejistům kapi-
tán HC Dynamo Pardubice Lu-
káš Sedlák. „Každoročně oteví-
ráme turnaj pro jiné ročníky hrá-
čů a tento jsme opět vypsali pro 
nejmladší oddíly zapojených ho-
kejových klubů, protože právě 
pro ně má taková akce největší 

význam,“ říká předseda HC Lit-
vínov Kamil Havelka a dodává: 
„Letošního novinkou budou ná-
jezdy po každém zápase, což jis-
tě přivítají holky i kluci, kteří bu-
dou chtít předvést své dovednos-
ti v zakončení. Po vyhraných 
nájezdech získá vítězný tým do-
datečný bod do soutěže.“ 

Turnaj v Litvínově odstar-
toval zástupce donátora a člen 
představenstva společností ze 
skupiny Sev.en Česká energie 
Petr Procházka. „Myšlenka tur-
naje čtyř mládežnických klubů 
vznikla v roce 2019 a naším cí-
lem bylo podpořit u dětí radost 
ze sportu. Těší nás, že se nám ve 
spolupráci s hokejovými kluby 

podařilo vybudo-
vat tradici oblíbe-
ného turnaje, který 
dává možnost užít 
si radost ze sportu 
stále většímu počtu 
hokejistů. Není dů-
ležité, kdo dnes vy-
hraje. Důležité je, 
že sport děti ba-
ví, hrají s rados-
tí a chutí a my jim 
k tomu rádi dodá-
me energii v tom-
to i v dalších roční-
cích,“ prohlásil Pe-
tr Procházka. 

Oblíbenost turnaje mezi nej-
menšími adepty ledního ho-
keje potvrzuje i Kamil Havel-
ka: „Pro děti to byl opět parádní 
den. Moc děkujeme přátelům se    
Sev.en Česká energie, díky nimž 

se tento tradiční turnaj může ka-
ždoročně konat.“  

Skleněný putovní pohár pro 
vítěze Sev.en Hockey Cupu si 
v předchozím ročníku díky zis-
ku 33 bodů odvezl tým HC Dy-

namo Pardubice. Ten vyhrál ta-
ké letošní první kolo turnaje 
v kategorii 3. třídy. Mezi čtvr-
ťáky měl nejlepší výsledky tým 
HC Berani Zlín.              

    (ink)

Sev.en Hockey Cup odstartoval v Litvínově
LITVÍNOV – Nadšení ze sportu a hrdost na to, že jsou součástí turnaje. Malí hokejisté si první den čtvrté-
ho ročníku turnaje  Sev.en Hockey Cup zkrátka užili. A nebylo důležité, kdo vyhraje. Děti si přijely zahrát 
a pořádající klub HC Litvínov udělal všechno pro to, aby si hru užily. 

PF
2024

Monitory dechu jsou nezbytné při péči o novorozená miminka.

Otevřeno Každý den od 10 do 18 hodin
V prostoru špitálu Sv. Ducha  u přesunutého kostela

Rezervace a objednávky na tel. čísle 603 255 422

Kavárna V Duchu

Káva | Domácí limonády 
Nealkoholické nápoje

Pivo | Zákusky | Zmrzlina
Netradicní polévky

Obcerstvení z lokálních 
krusnohorských surovin

PF
2024

První den hokejového klání hostil Litvínov.
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Oko za oko
Když se Jarmila a Petr po 

krátkém manželství roz-
vedli, zůstali desetiměsíč-
ní dvojčata u matky. Petr 
nesl odloučení od dětí vel-
mi těžce. A Jarmila svým 
chováním celou situaci jen 
zhoršovala. Velmi rychle si 
uvědomila, jak je její býva-
lý manžel na obě děti cito-
vě vázán a rozhodla se vy-
užít děti jako ná-
stroj pomsty. Ona 
sama si rozvod ni-
kdy nepřála, ale 
Petr nedokázal 
vedle své ženy žít. 
A tak si brzy našel 
milenku. Jarmi-
la zjistila manže-
lovu nevěru krát-
ce před porodem. 
Ve chvíli, kdy by-
la nejzranitelněj-
ší, zasadil jí je-
jí manžel ránu, ze které se 
už nikdy nedokázala vzpa-
matovat. Petr sice ve chví-
li, kdy prvně uviděl své dvě 
děti, milenku na čas opus-
til a pokorně se Jarmile 
omluvil, ale nevydržel to 
příliš dlouho. Děti pro něj 
znamenaly hodně, přesto 
se vrátil k milence. Jarmi-
le nabídl, že zůstane s rodi-
nou, bude je fi nančně za-
jišťovat a pomáhat man-
želce s výchovou dětí, ale 
ona nebude bránit jeho no-
vému vztahu. To bylo pro 
Jarmilu nepředstavitelné, 
a tak se po několika měsí-
cích rozhodla pro rozvod. 
Petr si vybral jinou ženu, ať 
ji tedy má. Děti ale zůsta-
nou jí a on se k nim nedo-
stane. Jarmila si je vycho-
vá sama a hned, jak začnou 
vnímat, do dětských hla-
viček už dokáže dostat, ja-
ký lump byl jejich otec. Pe-
tr byl z postoje své ženy ne-
šťastný. Obě děti mu velmi 
chyběly. Přestože měl od 
soudu určené termíny, kdy 
může své děti vídat, Jarmila 
dělala všechno pro to, aby 
se k nim téměř vůbec ne-
dostal. Čím méně Petr dě-
ti vídal, tím více mu schá-
zely a toužil je mít u sebe. 
To bylo ale zatím nemys-
litelné. Jarmila si vždy na-
šla kličku, jak zabránit se-
tkání otce s dětmi. Nepo-
mohly ani domluvy a poz-
ději nařízení soudu. Děti 
rostly a svého otce neznaly. 
Petr ale svou bývalou rodi-
nu neustále sledoval. Přes-
tože mu Jarmila udělala ze 
života peklo, podporoval 
ji i děti. Nesnesl myšlen-
ku, že by dětem něco chy-
bělo. Když si Jarmila našla 
přítele, kterého si také na-
stěhovala do bytu, Petr ší-
lel. Cizí chlap si bude hrát 
s jeho dětmi, třeba mu i za-
čnou říkat tati. Nic mu ale 
nepomohlo. Soudy se vlek-
ly a Jarmila i její nový muž 
se mu jen smáli. Když by-
ly dvojčatům tři roky, zača-
la Jarmila chodit do práce. 
Petr ve snaze vypudit Jar-
milina chlapa z domu utá-
hl kohoutek s přísunem pe-
něz. A nový pán domu na 
tom nebyl s pracovní mo-
rálkou zrovna nejlépe. Ra-
ději, než vydělávat peníze, 
koukal na fotbal a popíjel 
pivo. Jarmila ale byla spo-
kojená s tím, co má. A tak 
se o rodinné fi nance zača-
la starat sama. Aby slušně 
uživila rodinu, přijala mís-
to barmanky v nočním klu-
bu. Přes den byla s dětmi, 
v noci v práci a děti hlídal 

její přítel. Tomu ale péče 
o tříletá dvojčata brzy pře-
stala chutnat. Děti vyžado-
valy pozornost, kterou ne-
byl ochoten jim věnovat. 
Když jedno z dětí onemoc-
nělo, pomalu přetekl mělký 
pohár jeho trpělivosti. Dítě 
bylo mrzuté, plakalo a ne-

chtělo spát. Dru-
hý chlapeček se 
také budil a ospa-
le kňoural. Obě 
děti pak plaka-
ly sborem, který 
rval mužovi ner-
vy. Když se zdálo, 
že se děti koneč-
ně uklidnily, klesl 
znaveně do křes-
la. Ve stejné chvíli 
se opět rozbrečelo 
nemocné dítě. To 

už nevydržel a vyrazil do 
dětského pokoje. Dítě vy-
táhl z postýlky i s peřin-
kou. Do té ho pevně zaba-
lil a převázal páskem tak, 
aby se dítě nemohlo hnout 
a z peřinky vyprostit. Pak 
plačícímu dítěti přelepil 
ústa náplastí. Položil dí-
tě zpět do postýlky a spo-
kojeně se usadil u televize. 
Když šel v noci spát, ještě 
nahlédl do dětského poko-
je. Obě děti ležely se zavře-
nýma očima. V polotmě si 
nevšiml nepřirozené mod-
ré barvy v obličeji sváza-
ného chlapce. Nastydlé dí-
tě s plným nosem a zale-
penými ústy nemohlo dý-
chat a udusilo se. Mrtvého 
syna našla ráno Jarmila 
v postýlce svázaného. Dru-
hé dítě ještě spalo. Jarmila 
si i v šoku dokázala spočí-
tat, co se v bytě v noci dě-
lo. Vyprostila tělíčko svého 
syna z pout a chvíli ho cho-
vala. Pak sáhla po telefonu. 
Místo policie ale volala Pet-
ra. Ten přijel do bytu bě-
hem několika minut. Když 
uviděl svého syna, ze kte-
rého život dávno vyprchal, 
rozplakal se. Když se uklid-
nil, posadil se proti Jarmile 
a řekl jí, co je nutné udělat. 
Jarmila po dlouhých letech 
s otcem svých dětí souhla-
sila. Petr věděl, že druhé dí-
tě potřebuje matku víc než 
jeho, a tak poslal Jarmi-
lu z bytu pryč. Jarmila po-
tichu vzbudila syna, oblék-
la ho a odešla z bytu. Šla 
podle Petrových instruk-
cí na policii. Petr zatím ve-
šel do ložnice, kde spoko-
jeně vyspával vrah jeho sy-
na. S sebou si nesl provaz. 
Mnohem silnější a trénova-
ný Petr neměl žádný pro-
blém ospalého muže svá-
zat a znehybnit. Pak mu na 
obličej přitiskl polštář. Po-
malu ho začal dusit. Vždy 
ho nechal jen na chvíli na-
dechnout. S uspokojením 
poslouchal, jak muž sípavě 
prosí o život. Nakonec při-
tiskl polštář na obličej vra-
ha na delší dobu. Počkal, až 
dodýchá. Věděl, že Jarmi-
la mu dá dostatečně dlou-
hou dobu, aby svou prá-
ci dodělal. Přesvědčil se, že 
je muž opravdu mrtvý, sedl 
si v dětském pokoji a vzal 
si na klín tělo svého mrtvé-
ho syna. Choval ho, hladil 
a vyprávěl mu, co všechno 
dělal proto, aby mohl být 
s ním. Aby si s ním mo-
hl hrát. Tak ho také našla 
v bytě policie, která podle 
domluvy rodičů dorazila až 
několik hodin poté.     (pur) 

soudnička

„Dárkové poukázky je mož-
né pořídit v kterékoli z našich lé-
káren, které jsou v Ústí nad La-
bem, Děčíně, Teplicích, Mostě, 
Chomutově a Litoměřicích. Pou-
kázky jsou dostupné v hodnotách 
500 a 1000 korun a zakoupit jimi 
lze veškeré zboží, které v  lékár-
nách a prodejnách zdravotnic-
kých potřeb máme. Využít je lze 

také pro zaplacení doplatku za 
léky na recept, jen je potřeba vy-
užít hodnotu poukázky celou na-
jednou, nelze ji dělit,“  informo-
vala náměstkyně pro řízení lé-
kárenské péče Krajské zdravot-
ní Olga Mučicová. Kontakty na 
jednotlivé prodejny a jejich pro-
vozní dobu zájemci najdou na 
webu www.kzcr.eu.            (nov)

Nemocniční lékárny připravily  
dárkové vouchery

Poukázky v hodnotě 500 a 1000 korun je možné zakoupit v kterékoli ze 
sedmi Nemocničních lékáren Krajské zdravotní. Poukázky je možné vy-
užít na nákup libovolného zboží z dostupného sortimentu. 

Přijme se lékař  
pro dětské oddělení
ÚSTECKÝ KRAJ – Krajská zdravotní hledá do litoměřické nemoc-
nice lékaře na dětské oddělení. Práce je vhodná i pro absolventy. 

Zaměstnavatel nabízí:
 �Nadstandardní mzdové podmínky včetně náborového příspěvku 
v řádech statisíců

 �Výběr typu úvazku (0,1 – 1,0) 
 � Pro mladé lékaře/lékařky odborné vedení zkušenými školiteli
 � Podporu dalšího vzdělávání
 � Pomoc s bydlením
 � Zaměstnanecké benefity

Lůžková část dětského oddělení se dělí na:
 � stanici starších dětí
 � stanici kojenců
 � stanici dětská JIP nižšího stupně
 � stanici novorozenců
Bližší informace: primář MUDr. Vladimír Bárta, tel.: +420 607 

808 560, email: vladimir.barta@kzcr.eu                                         (nov)

V hlavní roli zuby
ÚSTECKÝ KRAJ – Krajská zdravotní přijme do ústecké Masarykovy ne-
mocnice zubní instrumentáře na Oddělení ústní, čelistní a obličejové 
chirurgie.

Lékaři oddělení provádějí diagnostiku a léčbu úrazů měkkých tká-
ní a skeletu obličeje, zhoubných i nezhoubných nádorů obličeje a duti-
ny ústní, léčbu kolemčelistních zánětů, čelistních anomálií včetně roz-
štěpových vad, onemocnění čelistního kloubu. V rámci ústní chirur-
gie se  na oddělení extrahují retinované zuby, odstraňují se cysty čelistí 
a měkké  tkáně obličeje. Provádí se preprotetická chirurgie, zubní im-
plantologie aj.

V rámci ošetřování obličejových úrazů působí oddělení jako sou-
část krajského traumacentra. Oddělení provozuje mimo běžnou am-
bulantní péči také odborné poradny se zaměřením na  diagnostiku 
a léčbu onemocnění čelistního kloubu, ortognátní chirurgie, orofaci-
ální onkologie, zubní implantologie a onemocnění sliznic dutiny úst-
ní. Dále pravidelně 3x týdně provádí ambulantní dentoalveolární vý-
kony na ambulantním zákrokovém sálku. Plánovaně 2-3x týdně jsou 
prováděny zákroky v celkové anestesii na centrálních operačních sá-
lech a na operačním sále dětské chirurgie.

Zaměstnavatel nabízí:nástup možný ihned i dohodou, odpovídají-
cí fixní mzdu a velmi zajímavé příplatky, podporu dalšího vzdělávání 
a zaměstnanecké benefity. Bližší informace podá vrchní sestra Gabrie-
la Zvoníková na tel:  477 113 402, nebo na: gabriela.zvonikova@kzcr.eu

Více o oddělení najdete na: www.kzcr.eu.                                (nov)

„Možnost absolvovat stáž na 
vybraném pracovišti jsme se 
rozhodli nabídnout všem bu-
doucím zdravotníkům. Díky to-
muto programu mají studenti 
možnost nahlédnout do činnosti 
konkrétního pracoviště a získat 
tak všechny potřebné informace, 
které jim pomohou zjistit, jest-
li je pro ně vybraná specializace 
tou nejlepší možnou,“ uvedl ge-
nerální ředitel Krajské zdravot-
ní Petr Malý.

„Zájemcům o stáž stačí vy-
plnit online formulář na na-
šem webu. Tam zadají základ-
ní informace o sobě, vyberou si 
konkrétní nemocnici a praco-
viště a požadovaný termín za-
čátku stáže. Do týdne od vypl-
nění žádosti pošleme uchazeči 

o stáž potvrzení realizace, jmé-
no a kontakt na mentora, který 
studenta vybraným pracovištěm 
provede, podrobnosti k prvnímu 
dni stáže a informace k mož-
nostem ubytování a stravová-
ní,“  dodává náměstkyně pro 
řízení lidských zdrojů Krajské 
zdravotní  Vlasta Kašparová.

Stáž je vhodná pro studen-
ty medicíny od 4. ročníku, stu-
denty oboru všeobecná sest-
ra od 2. ročníku, a studenty 
dalších zdravotnických obo-
rů.  Online přihlášku na stáž 
v Krajské zdravotní najdou zá-
jemci na www.kzcr.eu. Další in-
formace na tel: 705 895 036 ne-
bo e-mailu  kristyna.pasecka@
kzcr.eu. 

(nov)

Novinka: Stáže pro 
budoucí zdravotníky
ÚSTECKÝ KRAJ - Zdravotníkem na týden. Tak zní název nového 
projektu Krajské zdravotní, a.s., která provozuje sedm nemocnic 
v  Ústeckém kraji. Největší poskytovatel nemocniční péče v  České 
republice a největší zaměstnavatel v  Ústeckém kraji v  něm dává 
budoucím lékařům, všeobecným sestrám a dalším zdravotnickým 
pracovníkům možnost na týden si vyzkoušet práci na vybraném 
pracovišti.

ÚSTECKÝ KRAJ - Nemocniční lékárny Krajské zdravotní  zařadily do 
svého sortimentu dárkové poukazy. Zákazníci mohou svým blíz-
kým pod stromeček nadělit řadu produktů pro zdraví a krásu. 
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2024
Přijemné prožití vánočních svátků, hodně zdraví 

štěstí a úspěchů v novém roce Vám přeje
starosta města Meziboří Petr Červenka

Rozpočet byl schválen jed-
nomyslně. Město bude hospo-
dařit s vyrovnaným rozpočtem  
152.784 tis. Kč na straně pří-
jmů i výdajů. „V roce 2024 do-
chází k navýšení příjmů a vý-
dajů z důvodu převzetí správy 
bytového a nebytového fondu 
zpět do správy města. Při sesta-
vování rozpočtu jsme vycháze-
li z evidenčních listů a smluv, 
které máme k dispozici. Jed-
ná se o hrubý odhad možných 
příjmů a výdajů v rámci sprá-
vy bytového a nebytového fon-
du. S ohledem na převzetí sprá-
vy došlo k navýšení pracovních 
míst u rozpočtu vnitřní správy, 
a tím k navýšení mzdových ná-
kladů, včetně odvodů a nákla-
dů na sociální fond,“ vysvětli-

la vedoucí finančního odboru 
Martina Kroupová. Kapitálo-
vé výdaje v hlavní činnosti jsou 
ve výši 35.444 tis. Kč a v eko-
nomické činnosti 7.693 tis. Kč. 
Součástí rozpočtu jsou Sociální 
fond a Fond oprav a moderni-
zace bytového fondu. Dále ta-
ké finanční prostředky na rok 
2024 pro SFK Meziboří na čin-
nost klubu 550 tis. Kč a inves-
tiční dotace 200 tis. Kč na ná-
kup traktoru na sekání fotba-
lového hřiště, a pro  TJ Baník 
Meziboří na činnost klubu 630 
tis. Kč. 

Mění se pravidla pro pro-
dej bytů i pozemků. Změna 
spočívá  v úpravě úhrady věc-
ných břemen na základě získa-

ných zkušeností z přijatých žá-
dostí o zřízení věcného břeme-
ne/služebnosti.

Mění se také pravidla pro 
prodej bytových domů. Změ-
na spočívá ve vyjmutí původ-
ního správce bytového fondu - 
DOTERM SERVIS s.r.o. 

 �Město prodalo pozemky 
soukromé firmě, ta slibuje no-
vá pracovní místa.

 � - Schválen je odprodej po-
zemků o výměře 649 m2. Spo-
lečnost DYSK, která pozem-
ky od města odkoupila, plánu-
je rozšíření výrobních kapacit 
firmy SVAMP. Počítáno je i se 
vznikem nových pracovních 
pozic.

 � - Zastupitelé  schválili Akč-
ního plán města Meziboří pro 
roky 2024 – 2026. Při přípra-
vě plánu se úředníci detailně 
zabývali především možnos-
tí financování z dotací.  „Plán 
nám poskytuje přehled o časové 
návaznosti jednotlivých kroků 
s ohledem financování přípra-
vy projektu i jeho následné re-
alizace a jejich souladu s pláno-
vaným rozpočtem města. Aktu-
alizace je výsledkem intenzivní 
spolupráce mezi odbory měst-
ského úřadu, zastupiteli měs-
ta, externími odborníky a sa-
mozřejmě veřejností. Cílem té-
to spolupráce bylo zajistit, že 
plán reflektuje skutečné potřeby 
a očekávání obyvatel Meziboří,“ 
uvedla vedoucí odboru výstav-
by, majetku a životního pro-
středí Nikola Hlavatá.       (nov)

Meziboří schválilo vyrovnaný rozpočet
MEZIBOŘÍ – Na posledním jednání schválili mezibořští zastupitelé rozpočet města pro rok 2024. 

Vítězem dvanáctého ročníku 
se stal Josef Javůrek. Jeho před-
zahrádku zvolila odborná ko-
mise z šestnácti přihlášených za 
tu nejlepší. O své záhony museli 
soutěžící pečlivě dbát po celé ve-
getační období. Šestičlenná ko-
mise totiž kontrolovala a hod-
notila stav přihlášených před-

zahrádek několikrát za rok od 
dubna do konce října.  Záhony 
musely být v nejlepší formě jak 
na jaře, tak uprostřed léta a dob-
ře musely vypadat i na podzim. 
Komise hodnotila především 
nápad, harmonii a kontrast, 
rozmanitost a plochu předza-
hrádky.

Porota ocenila nejkrásnější předzahrádky
MEZIBOŘÍ – Meziboří sice pokryla vysoká duchna sněhu, ale i tak byl 
čas na vyhodnocení soutěže o nejkrásnější předzahrádku. Odborná 
porota vyhodnotila nejzdařilejší zahradnický počin.

Prvních pět výherců obdrželo dárkové poukázky na nákup zahradnic-
kého zboží. Na druhém místě se umístil Jaroslav Zupko, 3. místo získa-
ly Jana Hubalová a Renáta Uhlířová, 4. místo Jana Pekarová a 5. místo  
Margita Kiššová. Na fotografii vítězná předzahrádka.

Vzpěračky „na bedně“
MEZIBOŘÍ – Mezibořští vzpě-
rači a vzpěračky opět stanuli 
„na bedně“. Z Plzně přivezli 
cenné medaile.

V Plzni se konalo posled-
ní kolo 3. ligy mužů ve vzpí-
rání. Zúčastnilo se šest druž-
stev z Čech. Za meziboř-
ský oddíl vzpěračů nastoupi-
li Václav Krabač, Josef Bažil, 
Vladislav Martinovský, Jan 
Hanzl, Michal Spilka a Ma-
těj Slach. V tomto složení vy-
bojovalo družstvo 3. misto 3. 
kola ligy. Po třech kolech li-
gy mezibořští vzpěrači obsa-
dili 2. místo v tabulce. 

Plzeň hostila také druholi-
gové vzpěračky z celé České 
republiky. Za Meziboří star-
tovala Nikol Kabelková, Ka-
teřina Weifurtová a Kami-
la Jarošová. Vzpěračkám se dařilo lépe, podávaly výborné výkony 
a v závěrečném kole vybojovaly 1. místo. S přehledem vyhrály a v li-
gové tabulce obsadily první místo. Trenéři a oddíl TJ Baníku Mezi-
boří jsou právem pyšní. V Plzni se konala rovněž Velká cena Plzně 
ve vzpírání. Za TJ-Baník Meziboří startoval Miloslav Pech a junior 
Matěj Slach. Juniorský vzpěrač Matěj Slach v silné konkurenci vybo-
joval velmi pěkné 3. místo. Vzpěrač Miloslav Pech v kategorii Mas-
ters se v těžkém bojí umístil na 4. místě.                                         (nov)

Mezibořská zlatá střelkyně
MEZIBOŘÍ - Z mezinárodního závo-
du Grand Prix Rapid Plzeň 2023 ve 
sportovní střelbě, který se konal  na 
armádní střelnici v Plzni, přivezli me-
zibořští střelci zlatou medaili. 

První místo získala dorostenka Lu-
cie Švejkarová ve střelbě ze vzducho-
vé pušky ISSF Vzpu 40 s nástřelem 
405,7 bodu. Závodu se zúčastnilo ve 
smíšené kategorii "Dorost" celkem 
47 střelců, a první místo je tudíž skvě-
lým výsledkem. Tradice střeleckého 
klubu v Meziboří je dlouholetá a měs-
to Meziboří ji pravidelně podporuje. 
Gratulace patří nejen vítězce, ale i tre-
nérům Janu Hawelkovi a Jaroslavu 
Horáčkovi.                                        (nov)

Vítězka  Grand Prix Rapid 
Plzeň Lucie Švejkarová.

Do projektu se zapojilo de-
vět týmů z mosteckých a litví-
novských základních a středních 
škol. Projekt měl zjistit, co si 
dnešní teenageři představují pod 
pojmem energie. Jak vzniká, je jí 
dost, nebo málo, a natočit o tom 
video pro své spolužáky.

Jedním z prvních úkolů bylo 
zhlédnout 6dílný seriál ENER-
GOcast, který Ekocentrum 
Most vytvořilo s podporou  

SEV.EN v minulém roce. Díky 
těmto videím studenti lépe po-
chopili dané téma a zároveň je 
třeba mohlo inspirovat k tvor-
bě svého videa. Další částí pro-
jektu byly pracovní worksho-
py, které na konci října probí-
haly ve Středisku volného ča-
su. Během nich měli možnost 
studenti konzultovat své nápa-
dy s profesionálním kamera-
manem a fotografem Martinem 

Studentem, a vyladit tak své vi-
deo k dokonalosti. Celý listopad 
věnovali studenti zpracování vi-
dea, které bylo následně umístě-
no na instagram Ekologického 
centra, kde mohli všichni zhléd-
nout soutěžní videa a porovnat 
své projekty. Začátkem prosince 
se všechny týmy sešly na velké 
finále před odbornou porotou 
složenou z odborníků na ener-
getiku a také zástupců spolupra-
cujících organizací. 

Vítězný tým základních škol 
Tým z 10. ZŠ Most ve slože-

ní Adam Růžička, Václav Pate-
ra a Daniel Benda. Studenti se 
ve videu zabývali myšlenkou, 

jak je důležitá energie/elektřina 
a především, když ji nemáme, 
co se děje.

Vítězný tým středních škol 
Tým ze SPŠ a SOŠGS Most ve 

složení Jan Gertner, Lukáš Raitr 
a Tereza Kaňková. Tématem je-
jich videa se stala elektromobili-
ta, ve videu zhodnotili její výho-
dy, ale i nevýhody.

Vítěze čekala odměna v po-
době dárkového šeku a nabíd-
ka zúčastnit se v příštím ro-
ce exkurze do lomu ČSA a vy-
zkoušet si na rekultivacích prá-
ci s dronem. 

(nov)

Soutěž „Energie? dáš to bez ní?“ zná vítěze
MOST - Soutěžní projekt pro studenty základních a středních škol 
s názvem ENERGIE? Dáš to bez ní? ukázal, co si dnešní teenageři 
představují pod pojmem energie.  Soutěžní projekt pro studenty 
vytvořilo Ekologické centrum Most ve spolupráci se Sev.en česká 
energie.

Vítězný tým základních škol.

Vítězný tým středních škol.



Ústecký kraj podpořil vznik 
filmu dotací 800 tis. Kč. Jedna 
z velkých scén s komparzem se 
točila také v Pavilonu A loun-
ského výstaviště, jednalo se 
o maturitní ples. Do konce ro-

ku se bude v rámci kraje točit 
ještě na Městském úřadě v Bí-
lině a v Masarykově nemocnici 
v Ústí nad Labem.  

„Těší mě, když se spolupráce 
s naší filmovou kanceláří proje-

ví třeba právě ve výběru lokalit. 
V případě Pavilonu A lounského 
výstaviště se jedná o unikátní pro-
stor, který získal několik architek-
tonických ocenění. A nám se ho 
podařilo dostat do filmu,“  sdělil 
náměstek hejtmana pro cestovní 
ruch a kulturu Jiří Řehák.

V hlavních rolích filmu se 
představí Pavla Beretová, Ju-
lie Šoucová, Zuzana Kronero-
vá a Tomáš Bambušek. Inspira-
cí pro scénář filmu byly stejno-
jmenné deníkové zápisky Zuza-
ny Pokorné, které v letech 2014 
a 2016 otiskl týdeník Respekt. 
Scénář filmu byl oceněn Fil-
movou nadací, která mu v roce 
2018 udělila nejvyšší podporu ze 
všech hodnocených projektů.

Režisérka Veronika Liško-
vá  téma filmu přibližuje slo-
vy: „Chceme, aby Rok vdovy pře-

nesl na plátna realistický, intimní, 
a přitom dramaticky a sugestivně 
ztvárněný příběh se silným ka-
tarzním vyzněním, příběh o no-
vém začátku, o emancipaci a na-
lezení schopnosti stát sama za se-
be. A také příběh o tom, že je nut-
né nalézt vlastní vnitřní svobodu 
a nezávislost, abychom ji dokázali 
dopřát také našim blízkým.“ 

Film Rok vdovy vzniká 
v koprodukci Česka, Slovenska 
a Chorvatska a za podpory čes-
kého státního fondu kinemato-
grafie, Plzeňského a Ústeckého 
kraje, slovenského Audiovizuál-
neho fondu a organizace Hrvat-
ski audiovizualni centar. Právě 
v těchto dnech získal také pres-
tižní podporu od Eurimages 
(kulturní podpůrný fond Rady 
Evropy).                               

  (nov)
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Změna spočívá především 
v digitalizaci, která má být pro 
klienty zjednodušením. Zá-
roveň má motivovat v podo-
bě vazby dávky na výkon prá-
ce apod. „Navrhovaná změna 
bude revolucí v  oblasti sociál-
ních dávek. Přinese zjednoduše-
ní a zlepšení systému. Navíc jde 
ruku v  ruce s  připravovaným 
zákonem o dostupném bydlení. 
To dává obcím a městům do ru-
ky zajímavý nástroj cílit výplatu 
dávek opravdu potřebným,“ ko-
mentoval náměstek  Jiří Kulhá-
nek.

Podle  zástupců ministerstva, 
by se nově žádalo o jednu dáv-
ku, která se skládá ze čtyř kom-
ponentů - z pracovního bonusu, 
dítěte, bydlení a živobytí. Přede-
vším chudší rodiny s  dětmi by 
měly na státní pomoc dosáh-
nout snadněji. Žádosti slibuje 
ministerstvo zjednodušit a digi-
talizovat. Lidé však budou mu-
set procházet majetkovými tes-
ty. 

Změny mají rovněž odbou-
rat zbytečné papírování přetí-
žených zaměstnanců úřadu prá-
ce. Do vyřizování žádostí o čty-

ři příspěvky a příplatky spojené 
do jedné dávky plánuje minis-
terstvo výrazně zapojit nové 
online formuláře v již spuště-
né klientské zóně nazvané Jen-
da. Ta umožňuje vyřídit žádosti 

o dávky jednoduše a bez návště-
vy úřadu. Jenda začala fungovat 
loni, kdy bylo jejím prostřednic-
tvím možné požádat o jednorá-
zový příspěvek 5 000 korun na 
dítě.                                       (nov)

Náměstek hejtmana: Revoluce  
v oblasti sociálních dávek

ÚSTECKÝ KRAJ - Až do 7. února 
potrvá v mosteckém muzeu pu-
tovní panelová výstava „Kruš-
nohoří / Erzgebirge - Umění 
pozdního středověku“.

Výstavu, která představu-
je mělecký vývoj česko-saského 
pomezí v době největšího roz-
machu krušnohorské těžby, po-
řádá Ústecký kraj. Výstava pre-
zentuje pětici uměleckých děl 
a představuje  práci restauráto-
rů a laboratoře ALMA AVU bě-
hem materiálového průzkumu. 
Tři z pěti děl pochází ze sbír-
ky Oblastního muzea a galerie 
v Mostě a jsou nyní součástí stá-
lé expozice Poklady výtvarného 
umění Mostecka. Projekt se rea-
lizoval v letech 2018 – 2021 v zá-
jmu ochrany a péče o umělecká 

díla nacházející se ve sbírkách 
Ústeckého kraje. Na projek-
tu spolupracovaly jako projek-
toví partneři: Ústecký kraj, Ho-
chschule für Bildende Künste 

v Drážďanech a Oblastní muze-
um a galerie v Mostě. 
Vánoční otevírací doba: 
 � 24. a 25. prosince zavřeno 
 � 26. prosince od 10 do 18 hodin 

 � 27., 28., 29. prosince od 12 do 
18 hodin

 � 30. prosince od 10 do18 hodin 
31. prosince a 1. ledna zavřeno

(nov)

Ústecký kraj představuje středověk v muzeu

ÚSTECKÝ KRAJ - Ministerstvo práce a sociálních věcí plánuje refor-
mu systému tak zvaných nepojistných sociálních dávek. Podle ná-
městka hejtmana Jiřího Kulhánka se bude jednat o revoluci v oblas-
ti sociálních dávek.

Filmaři „u nás“ natáčí Rok vdovy
ÚSTECKÝ KRAJ - V Ústeckém kraji pokračuje natáčení celovečerního 
filmu  režisérky Veroniky Liškové Rok vdovy podle scénáře Eugena 
Lišky.  Uskuteční se zde šest natáčecích dní. Film vzniká s podporou 
Filmové kanceláře Ústeckého kraje.

Hlavní roli ve filmu Rok vdovy ztvární Pavla Beretová. Další silnou žen-
skou postavu, Petřinu tchýni, hraje Zuzana Kronerová. Premiéra snímku 
je naplánovaná na podzim 2024.

Oparenský expres 
na vánoční jízdě

ÚSTECKÝ KRAJ – Švestková dráha zve na sváteční jízdy Oparenské-
ho expresu, který pojede od 23. do 26. prosince a od 30. prosince do 
1. ledna 2024. 

Expres jede na trase Litoměřice horní nádraží – Lovosice – Cho-
timěř a zpět. Průvodčí vám pro zpříjemnění svátečního času nabíd-
nou zdarma čaj anebo svařák. Odjezd vlaků z Litoměřic horního 
nádraží je v 9:14, 11:14, 13:14 a 15:14. Odjezd vlaků z Chotiměře 
v 10:08, 12:08, 14:08 a 16:08. Kompletní jízdní řád najdete na www.
oparenskyexpres.cz. Ve vlacích platí tarif DÚK a OneTicket.   (nov)
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LOM – Přesto, že je základní a mateřská škola v Lomu malá, soustředí se zde v poslední době na in-
vestice do rozvoje digitálních technologií. Žáci tak nezůstávají nijak pozadu oproti školám ve větších 
městech. Pracují s ozoboty, lego robotickými stavebnicemi, učí se programovat a v letošním školním 
roce se začali vzdělávat ve virtuální realitě, která posouvá výuku do 21. století.

I děti ve školce se seznamují s programováním na beebotech. Ale školka se úspěšně věnuje spíše 
ekologii. Letos například vyhrála soutěž společnosti ORLEN Unipetrol „Kouzelná chemie“ a také ce-
lostátní soutěž v projektu Recyklohraní „Vzkaz v láhvi“.

Šikovné školáky z lomské školy jsme se proto rozhodli oslovit i do naší vánoční ankety poslední-
ho vydání Homéru v roce 2023.                                                                                                              (sol)

Anička K. (2. třída)
Aby byly veselé.

Má bílé vousy.…

Kdybych tě viděla, tak bych chtěla morče.

Honza O. (2. třída)
Protože to dává štěstí a radost.

Bílý vousy a červený oblek. Má pásek a říká 
hou, hou!

Veselé Vánoce, už nikdy nebudu zlobit!

Míša M. (2. třída)
Je to hezký rok a přinese nám dárky.

Má červenou čepici, vousy do bíla, červený legí-
ny, bílý pásek a vlasy taky do bíla. A je hodnej!

Zeptala bych se, jestli přinese sníh a řekla bych 
mu, že je hodnej a jestli donáší hodným dě-
tem dárky.

Ema M. (2. třída)
Protože je to krásný rok.

Má bílý fousy, červenou čepici a červenej oblek.

Já bych mu řekla: Mám tě ráda!

Deniska H. (2. třída)
Protože je to radost a štěstí.

Je bílej a má křídla.

Mám tě ráda.

Anabella W. (2. třída)
Vánoce se slaví, protože chodí Ježíšek.

Ježíšek má bílý plášť, čepici a kříž.

Řekla bych mu, že bych si přála modelínu, malo-
vátka a soupravu, no a taky věci do školy, kelí-
mek na vodu, pastelky a pravítka. Lak na neh-
ty a pak ještě taky omalovánky.

Dáša B. (3. třída)
Aby přinesl Ježíšek dárky.

Má bílé vousy, červenej kožich a červenou čepici.

Dobrý den, Ježíšku!Já bych chtěla…hodně dá-
rečků pod stromečkem.

Eliška J. (3. třída)
Protože má Ježíšek svátek.

Má dlouhé vousy a pytel s dárkama.

Dobrý den, pane Ježíšku, já se strašně těšim 
na Vánoce.

Gustav Š. (3. třída)
Protože se narodil Ježíšek.

Je mohutný, fousatý, docela velký, v červeném 
plášti.

Abychom byli z rodiny všichni zdraví!

Kevin T. (3. třída)
Protože se Ježíšek narodil.

Má červenou čepici, dlouhý kabát a dlouhý vou-
sy.

Řekl bych mu, ať je moje rodina šťastná 
a zdravá.

Karolína J. (4. třída)
Protože jsou to svátky a je Štědrý den.

Je takovej nafouklej, má fousy, červený věci a pásek.

Řekla bych: Dobrý den, já bych chtěla dárky a aby by-
la moje rodina zdravá a měli se všichni moc rádi.

Kordulka K. (4. třída)
Aby měly děti radost.

Má červený pytel, červený oblek, červenou čapku a 
černé boty.

Řekla bych mu: Vy jste pravý Santa? Splnil bys mi 
přání, prosím?

Eliška L. (4. třída)
Protože budeme otevírat dárky.…

Já myslím, že vypadá, že má všechno v červeném.

Řekla bych mu, že bych chtěla tablet.

Vláďa K. (4. třída)
Protože je to důležité a je to šťastný den.

Je tlustý, má vánoční oblek a čepici, brýle a fousy.

Aby byla moje rodina a já zdraví až do smrti.

Michal G. (4. třída)
Vánoce se slaví, protože je svátek.

Má červený kabát, čepici, černý boty a červený tep-
láky.

Ahoj Santo, já si přeju, aby byli všichni zdraví.

Magdalena V. (4. třída)
Protože je svátek Ježíšků.

Má červenou čepici a červeno černo bílý oblek.

Aby bylo štěstí v rodině.

Saša B. (4. třída)
Vánoce se slaví, protože je to před Novým rokem.

Podle mě Ježíšek vypadá jako štědrý dědeček s ber-
lou a čepicí.

Kdybych já potkal Ježíška, já bych se ho zeptal, proč 
nechce, abych bych ho viděl.…

David N. (4. třída)
Protože Ježíšek byl zabitý na Vánoce.

Má na sobě bílý ručník okolo pasu a bílé vousy.

Řekl bych mu, ať není škola.

Zlata Julie T. (4. třída)
Je to tradice.

Tlustej, bílý fousy, červený oblek, černý nohavice.

Řekla bych mu, že chci, abychom se všichni na  
Vánoce sešli.

Eliška Š. (4. třída)
Protože umřel Ježíš.

Má červený plášť a bílé vlasy.

Pane Ježíšku, já bych si přála mobil, knížku a to 
je vše. Děkuji!

Marika M. (5. třída)
Vánoce se slaví, protože je to den lásky, kli-
du a míru. V tento den se vždy sejde rodina 
a užívají si ho, jídlo a všechno.

Představuju si, že Ježíšek vypadá takhle: má 
trošku delší vlasy, kudrnatý, a má takové vá-
noční oblečení.

Děkuji ti za všechno, co jsi nám dal. Přeji ti 
hodně lásky a zdraví.

Laty M. (5. třída)
Protože je to vánoční čas a rodina si má uží-
vat a večeřet pohromadě a rozbalovat si dárky.

Je neviditelnej.

Řekla bych mu: Můžu si s tebou udělat foto? 
Jak se máš? Dáš mi koně? Chceš oplatky?

Josef K. (5. třída)
Aby byly děti šťastný.

Je tlustej a červenej.

Přejeme si i tobě hodně štěstí a zdraví.

Adéla V. (5. třída)
Protože to jsou svátky míru a děti se těší na 
dárky. Vánoce končí Třemi králi.

Má velké fousy a červený kostým.

Že bych chtěla šťastné a veselé Vánoce!

Boris K. (5. třída)
Protože se 24. prosince narodil Ježíšek, a 
proto se slaví Vánoce. Jsou to svátky, který 
jsou, aby člověk odpočíval, děti se těšily na dár-
ky, smaží se kapr.

Ježíšek je oblečený v červené a bílé barvě.

Ježíška bych pozdravil a popřál mu šťast-
né a veselé.

Eliška M. (5. třída)
Protože se Ježíš narodil 24. prosince.

Má vousy, červený oblek, černý boty a má taš-
ku plnou dárků.

Pozdravila bych ho a popřála mu hodně zdra-
ví a štěstí.

Anketa
Proč se slaví Vánoce?

Jak podle vás vypadá Ježíšek?

Když byste potkali Ježíška, co byste mu řekli?

Dobrý den, Ježíšku…

Redakce Homéru děkuje žákům a pedagogům ze Základní školy a Mateřské školy Lom, okres Most za vstřícnou spolupráci.


